
2
2

2

I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 2000 تومان

سنا
س: ای

عک

بازار طلا و سکه 99/7/27 ساعت 15:30

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

کاهش یک میلیون نفری توریست در اصفهان نسبت به سال گذشته؛  

کرونا و نفس های به شماره افتاده گردشگری
     وقتی گردشگری تعطیل شود، اولین اتفاقی که رخ می دهد تعدیل نیروست

 

2

حمایت از دارو را 
قطع نکنید

خبــر کوتــاه بود.»کشــف 19 
کامیون دارو قاچاق شده از ایران، 
در عراق« اما حواشی اطراف آن در 
چند روز اخیر بسیار زیاد بوده و 
همه را مجبور کرده است واکنش 
نشــان دهند. از وزیر تا نماینده 
مجلس و مردمی کــه این روزها 
کمبود دارو را به خوبی در کشور 

احساس می کنند.
ماجرا از آن جا آغاز می شود که 
رسانه های عراقی روز پنجشنبه به 
نقل از دستگاه اطلاعاتی ارتش این 
کشور گزارش دادند که این داروها 
با هدف فــرار از پرداخت تعرفه 
گمرکی به ارزش بیش از صدها 
هزار دلار به وسیله 19 کامیون 
با عبور غیرقانونــی از جاده های 
خانقین به استان دیالی واردشده 
بودند. پیش از این نیز چندین بار 
نیروهای امنیتی ایران مستقر در 
مرزهای ایــران و عراق از خنثی 
کردن عملیات قاچــاق دارو به 
عراق و دســتگیری عوامل آن ها 

خبر داده بودند.  
اما مسئولین  قیمت پایین دارو 
در ایــران را تنها دلیــل آن ذکر 

می کردند و می گفتند:...

 درخشش گروه
 فولاد مبارکه  در پنجمین 

 اجلاس سراسری
 نشان عالی مدیر سال

گروه فولاد مبارکه متشــکل از شــرکت های 
فولاد مبارکه، فولاد هرمزگان و فولاد ســنگان 
در پنجمین اجلاس سراســری نشــان عالی 
مدیر ســال،  نشــان های عالی این اجلاس را   

درو   کردند.
کمیته  ارزیابی این اجلاس سراسری، با اهدای 
نشــان عالی مدیــر  ســال 1399 از عملکرد 
مدیریتی مهنــدس حمیدرضا عظیمیان مدیر 

عامل فولاد مبارکه تقدیر کرد.  
 در حاشــیه  برگزاری این  اجلاس که با حضور 
خداداد غریبپور رئیس هیئت عامل ایمیدرو و 

معاون وزیر صمت، دکتر کلانتری...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S
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التهاب آفرینی دلالان خارج نشین در بازار ارز 

اسم رمز ؛»معاملات شبانه« 
دلالانی که رد پای آنها به خارج از کشور می رسد با اعلام قیمت 

دلار و سایر ارزها در ساعت ها و روزهایی که صرافی ها و 
کارگزاری های رسمی بازار ارز تعطیل هستند، با تشنج آفرینی 

در بازار ارز، تلاش ها برای مهار التهاب بازار را بر باد می دهند 
که این موضوع، ضرورت ورود جدی تر نهادهای امنیتی 
و قضایی به موضوع »معاملات شبانه« بازار ارز را گوشزد 

می کند. ...

وی بــا بیــان اینکــه 11 
کیلومتر این محور در سنوات 
گذشــته بهره برداری شده است 
اذعان داشت: این جاده با مشارکت 
شهرداری چادگان و ســازمان عمران زاینده رود از 
سنوات قبل در حال ساخت است که متأسفانه مدتی 
متوقف مانده بود  و امسال بخشی از آن راه اندازی شد؛ 
اما تکمیل کل آن نیازمند اعتبار بالایی است.مدیرکل 
راه و شهرسازی استان اصفهان با اشاره به اینکه کل 
پروژه ۷ هزار و ۵۰۰ متر اســت. گفت: طبق تعریفِ 
قرارداد، نقطه شروع؛ از حدود ۷ کیلومتری دهکده 

چادگان به طرف اصفهان است که روکش آسفالت 
۲.۵ کیلومتر آن در حال حاضر انجام شده و تابلوها 
و علائم ایمنی نیز در دو روز گذشته با اعتبار هزینه 
شده 3 میلیارد ریال نصب شده  است.وی تصریح کرد: 
در حوزه تیران ۸ کیلومتر از محور تا گردنه سرخ بعد 
از روســتای گلاب طراحی و برآورد آن به میزان ۲3 
میلیارد تومان انجام شده است؛ ولی هیچگونه اعتباری 
برای آن دیده نشده اســت و از بعد روستای گلاب تا 
بالای گردنه به طول ۵ کیلومتر که کلا محور عوض 
می شود و به یال شمالی و به صورت ۴ خطه طراحی 
خواهد شد که برآورد آن به میزان 3۵ میلیارد تومان 

انجام شده است ولی فاقد اعتبار است.قاری قرآن افزود: 
خط کشی بخش آسفالت شده محور اصفهان-چادگان 
روز دوشــنبه انجام می شــود و می توان آن را مورد 
بهره برداری قرار داد. هرچند نیوجرسی های آن هم در 
قالب قرارداد با پیمانکار است که در حین بازگشایی 
و بهره برداری می بایســت بین دو محور نصب شود.

وی خاطرنشان کرد: جهت پنج کیلومتر باقیمانده 
این پروژه با برآورد ۸ میلیارد ودویست میلیون تومان 
عملیات آن تا اجرای سابگرید و تکمیل ابنیه فنی به 
جز سه مورد انجام شده که اخیرا با پیگیری های بعمل 

آمده برای آن اعتبار اخذ شده است.

۲.۵ کیلومتر از جاده اصفهان-چادگان آماده بهره برداری است
روکش آسفالت 2.۵ کیلومتر از محور اصفهان-چادگان اتمام یافته و پس از خط کشی می توان آن را مورد 
بهره برداری قرار داد. علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرســازی استان اصفهان اظهار کرد: در راستای 

ایمن سازی مسیر، رفع نقاط حادثه خیز و کاهش تصادفات محور اصفهان-چادگان، آسفالت گرم بخشی از این محور انجام شد.
ملودی دهانی

گــــــزارش

گـــزارش

مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان مطرح کرد؛

چالش کرونا برای ۳0 هزار شاغل در باشگاه های ورزشی استان اصفهان

مدیــر کل ورزش 
و جوانان اســتان 
اصفهان با اشاره به اینکه مراکز ورزشی 
جزو اولین مکان هایی بــود که با اوج 
گیری کرونا تعطیل شــد، گفت: این 
درحالی است که آمارها نشان می دهد 
هرچه مراکز ورزشی بسته شد آمار ابتلا 
هم بالا رفت چون با تعطیلی فضاهای 
ورزشی استقامت و سلامت مردم دچار 

آسیب شد.

ســیدمحمد طباطبایی در یکصد و چهل و 
دومین جلسه علنی شــورای اسلامی شهر، 
با بیــان اینکه بیماری کوویــد19 به نظر ما 
ورزشــی ها دو چیز را هدف گرفته و آن هم 
سلامتی و آموزش اســت، اظهار امیدواری 
کرد که مسئولان به روند قبلی برای تعطیلی 
اماکن ورزشــی ادامه ندهند و نســل جوان 
بتوانند از باشگاه ها و همه اقشار از فضاهای 
باز برای ورزش و تقویت نشاط و سلامتی خود 

استفاده کنند.
وی با بیان اینکه با شــیوع کرونا اول مراکز 
ورزشی را بستند، درصورتی که آمارها نشان 
می دهد هرچه مراکز ورزشی بسته شد آمار 
کرونا هم بالاتر رفت، گفت: با تعطیلی اماکن 
ورزشی بخش زیادی از استقامت و سلامت 
مردم دچار آســیب شــد، حتی فضای باز و 
ساعت ورزش دانش آموزان در مدارس تحت 
تاثیر قرار گرفته، درحالی که این موضوع به 
سلامت جسمی و روحی مردم آسیب زده و 
باعث مشکلاتی همچون اضافه وزن و چاقی 

مفرط می شود.
مدیرکل ورزش و جوانان اســتان به آسیب 
هایی که همه گیری کرونا بر ورزش گذاشت 
اشــاره کرد و گفت: 1۵۰۰ باشگاه ورزشی 
خصوصی، بیش از ۸۰۰ فضای ورزشــی در 
اختیار اداره کل ورزش و جوانان استان و ۷۰۰ 
فضای ورزشی ســایر ارگان ها، در مجموع 
بیش از 3 هزار فضای ورزشــی در استان را 
تشکیل می دهند که بیش از 3۰ هزار نفر در 
این باشگاه ها کســب درآمد می کردند، اما 

چند ماه است دچار چالش شده اند.
وی با اشاره به اینکه بیشــتر افراد شاغل در 
باشگاه های ورزشــی امروز دغدغه معیشت 
روزمره خود را دارند، خاطرنشــان کرد: این 

موضوع حتی در سرانه ورزشی ما تاثیر منفی 
گذاشته و برخی باشــگاه های خصوصی که 
توان نگهداری فضاهای ورزشی را نداشتند و 
به مرز ورشکستگی کشیده شده بودند اقدام 

به تعطیلی این فضاها کردند.
طباطبایی بــا بیان اینکه نگاه شــهرداری و 
شورای اســلامی شــهر اصفهان به ورزش 
همگانی نــگاه عمیق و برنامه محور اســت، 
اظهار امیدواری کرد که روز به روز شــاهد 
رشــد کمی و کیفی فضاهای ورزشی و رشد 
جمعیت افرادی که از این فضاها استفاده می 

کنند باشیم.
وی با اشــاره به ارائــه برنامــه راهبردی و 
استراتژیک ورزش و جوانان استان اصفهان، 
تصریح کرد: در ۵ ماهی که مسئولیت اداره 
کل ورزش و جوانان استان را به عهده گرفته 
ام، این برنامه ها دنبال شــده و در این راستا 
مسائلی همچون نقاط قوت و ضعف، تهدیدها 
و فرصت های پیش رو و جایگاه ورزش استان 
در سطح کشور مشخص شــده تا بتوانیم در 
هفته های آینده شــورای ورزش اســتان را 

تشکیل دهیم.
مدیــرکل ورزش و جوانان اســتان اصفهان 
برنامه ای را موفق دانســت که در آن منابع 
لازم دیده شده و دســتگاه های مختلف هم 
افزایی لازم را داشته باشــند، افزود: نگاه به 
ورزش همگانی نگاه استراتژیک است و آحاد 
جامعه باید بتوانند در فضاهای ســطح شهر 

ورزش کنند.
وی خاطرنشان کرد: ســال گذشته درآمد 
اجاره اماکن ورزشی حدود ۶ میلیارد تومان 
بود درحالی که از ابتدای امسال 13۵ میلیون 
تومان درآمد داشــته ایم و 1 میلیارد و ۵۰۰ 

میلیون تومان بــرای نگهداری اماکن هزینه 
کرده ایم، اما امیدوارم هرچه زودتر از بحرانی 
که پیش روی ورزش و جامعه اســت عبور 

کنیم.
طباطبایی بــا تاکید براینکــه برنامه ریزی 
برای تامین سرانه ورزشی جمعیت ۵ میلیون 
نفری اســتان اصفهان مطمئنا با اعتبارات و 
منابع محدود اداره کل امکان پذیر نیســت، 
گفت: باید در شــورای ورزش اســتان این 
آســیب ها مطرح و ســهم هر دســتگاهی 
 برای تقویت فعالیت های ورزشــی مشخص

 شود.
وی یکــی از دغدغه های ورزش اســتان را 
ورزش بانــوان و فراهم نبودن زیرســاخت 
هــای لازم آن عنوان کرد و افزود: قرار شــد 
باتوجه به زیرساخت های موجود و براساس 
نیازســنجی صورت گرفته، تقســیم بندی 
 برای فضاهای ورزشی بانوان و آقایان داشته

 باشیم.
مدیرکل ورزش و جوانان اســتان اصفهان با 
بیان اینکه حال ورزش اصفهان خوب نیست، 
گفت: متاسفانه ظرفیت ها و عزت و اقتداری 
که قبلا در ورزش اصفهان شــاهد بودیم هم 
اکنون وجود ندارد و باید انگیزه ورزشکاران 
اصفهان برای کسب عناوین قهرمانی تقویت 

شود.
وی با تاکید براینکه همه بایــد در کنار هم 
باشــیم تا حال ورزش اصفهان خوب شود، 
گفت: متاسفانه اعتبارات اداره کل ورزش و 
جوانان اســتان جوابگوی انبوه فعالیت ها و 
نیازهای سطح شهر نیست و تلاش می کنیم 
در این زمینه از همکاری و مشــارکت سایر 

بخش ها استفاده کنیم.

ایسنا
گــــــزارش

معاون آبخیزداری اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان اصفهان:

اجرای ۳۵ پروژه آبخیزداری در 2۴ شهرستان 

طرح های یادشده 
موجب استحصال 

حدود ۱۳2 میلیون 
متر مکعب آب شد و 

در استان خشک و 
نیمه خشک اصفهان 

مهم و حیاتی است

سیل فروردین ۹۸ و تخریب و آسیب بجا مانده از آن در بسیاری از نقاط کشور اهمیت توجه هرچه بیشتر به این پدیده و اجرای طرح های آبخیزداری بعنوان 
یکی از راهکارهای کاهش معضلات آن را برای همگان روشن کرد و از سوی دیگر دولت را به جبران خسارت و بازسازی مناطق آسیب دیده و در یکی از 

بخش ها اجرای سریع تر و در مساحت بیشتر طرح های آبخیزداری و آبخوان داری واداشت.

به دنبال آن عملیات اجرایی و 
بهره بــرداری از طرح های ملی 
به ویژه با محوریت بازسازی و 
نوسازی مناطق سیل زده توسط 
دســتگاه های اجرایی دولتی و 
شــبه دولتی کلید خــورد که 
عملیات آبخیزداری از جمله این 
طرح ها بود.در نتیجه اتخاذ این راهبرد کلان 
در کشور عملیات آبخیزداری و آبخوانداری 
برای ۷۴۰ هــزار هکتار از اراضی اســتان و 
بیشتر در مناطق آســیب دیده انجام گرفت 
 که سهم اســتان اصفهان 1۲۴ هزار هکتار

 بود.
حجم ســرمایه گذاری این طرح ها 1۵ هزار 
و ۲۷۰ میلیارد تومان بود کــه ۶ هزار ۲۷۰ 
میلیارد تومان آن از منابع عمومی و 9 هزار 
میلیارد تومان آن از طریقه تسهیلات بانکی 
تامین شد و جدا از طرح های آبخیزداری می 
توان به بازسازی و نوسازی منازل مسکونی 
تخریب شــده در مناطق مختلف و اجرای 
طرح های کشــاورزی و عملیات راهسازی 

اشاره کرد.
در پی بارش های بهاره سال گذشته و جاری 
شدن ســیل، بخش هایی از استان اصفهان 
مانند مناطق جنوبی در شهرستان سمیرم، 
بخش شرقی همچون دهستان های بهارستان 
و کوهستان، جبل، کوهپایه، خور و بیابانک و 

نایین و شهرستان های غرب استان اصفهان از 
جمله فریدونشهر، فریدن، بویین میاندشت و 

چادگان آسیب دیدند.
اما آنطــور که معاون آبخیــزداری اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیــزداری می گوید بهره 
برداری از طرح های آبخوانداری و آبخیزداری 
در گســتره ای به وســعت 1۲۴ هزار هکتار 
با اعتباری بالغ بــر ۷۵۰ میلیارد ریال در ۲۴ 
شهرستان  استان اصفهان به غیر از فلاورجان 

و خمینی شهر آغاز شده است.
ابوطالب امینی اظهارداشت: این طرح کلی در 
قالب زیرمجموعه های طرح های ملی به ویژه 
با محوریت بازسازی و نوسازی مناطق سیل 
زده 3۵ پروژه را شــامل می شد و محورهای 
آبخیزداری، آبخوانــداری و مباحث مرتبط 
با پخش سیلاب و استحصال آب را در خود 

داشــت.وی با بیان اینکه اجرای طرح های 
آبخیزداری نقش شــایانی در جلوگیری از 
فرســایش خاک دارد، تصریح کرد: کاهش 
فرسایش سبب کم شــدن میزان سیلاب ها 
به عنوان یکی از موارد بحــران زا و پر خطر 
 می شــود بنابرایــن توجه بــه آن ضروری

 است.
معاون آبخیــزداری اداره کل منابع طبیعی 
و آبخیزداری اصفهان خاطرنشــان کرد: از 
دیگــر مــواردی کــه در قالــب طرح های 
آبخیزداری انجام گرفــت اجرای پروژه های 
مرتبط  با پخش سیلاب، احداث بند خاکی 
و ســاخت بندهای ســنگی ملاتی بود که 
این امر خود به تغذیه آب هــای زیرزمینی 
 به ویژه چشــمه ها و قنوات کمک شــایانی

 کرد.
امینی ادامه داد: قُــرُق و حفاظت در تمامی 
شهرســتان ها و به ویژه در مراتع انجام شد و 
مباحث مانند حدنگاری که می تواند سبب 
حفظ عرصه های طبیعی شــود با ســرعت 
بیشــتری در این مناطق پیش رفت.وی با 
اشاره به استحصال آب بعنوان یکی از نتایج 
سودمند اجرای طرح های آبخیزداری گفت: 
طرح های یادشده موجب استحصال حدود 
13۲ میلیون متر مکعب آب شد و در استان 
خشک و نیمه خشک اصفهان مهم و حیاتی 

است.

حسن دهانی
گـــزارش
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
16,171,00014,711,000قدیم

سکه طرح 
14,797,00013,550,000جدید

8,900,0008,100,000نیم سکه

6,000,0005,160,000ربع سکه

3,100,0002,600,000سکه گرمی

یک مثقال 
6,369,0005,874,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,470,8001,356,100 عیار

طلای آب شده 
6,372,0005,873,000نقدی

یک گرم طلای 
241,961,1001,808,100 عیار
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مهدی کریمی| خبرآنلاین
یادداشـــت
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  فولاد مبارکه به سیستم مدیریت 
مشارکتی،  مجهز است

کمیته  ارزیابی این اجلاس سراسری، با اهدای 
ن  عالی مدیر  سال 1399 از عملکرد مدیریتی مهندس نشــا

حمیدرضا عظیمیان مدیر عامل فولاد مبارکه تقدیر کرد.  
 در حاشیه  برگزاری این  اجلاس که با حضور خداداد غریبپور رئیس 
هیئت عامل ایمیدرو و معاون وزیر صمت، دکتر کلانتری معاون 
رئیس جمهوری، دکتر مونسان وزیر میراث فرهنگی و گردشگری، 
فرماندار تهران و تنی چند از مسئولین کشوری در مرکز همایشهای 
دیپلماتیک وزارت امور خارجه برگزار شــد، سید مهدی نقوی، 
معاون تکنولوژی فولاد مبارکه، که به نیابت از مهندس حمیدرضا 
عظیمیان در  آن حضور یافته بود، اظهار کرد: فولاد مبارکه مفتخر 

است که امسال نیز نشان عالی مدیر سال را دریافت می کند.
وی تصریح کرد: بــا وجود مدیریت و مدل هــای مدیریتی این 
مجموعه که دارای ظرفیت های بسیار زیادی است و همچنین 
توان فکری موجود در بدنه  ســازمان، مدیریت ارشد، معاونین و 

مدیران فولاد مبارکه، کسب چنین افتخاری دور از انتظار نیست.
نقوی با تأکید بر اینکه بحث مدیریتی و جایــگاه آن بالطبع در 
خلق ارزش تأثیرگذار اســت، ادامه داد: شرکت فولاد مبارکه به 
سیستم مدیریت مشــارکتی و مدیریت همه جانبه مجهز است 
و توانسته تمامی مشــکلات خود را مدیریت و راهبری کند؛ به 
طوریکه همراهی تمامی بدنه  سازمان در فرایند تصمیم سازی، 
فضای مناسبی برای مدیریت ارشد سازمان ایجاد کرده تا بهترین 

تصمیم ها را اتخاذ کند.
وی افزود: در سیســتم مدیریت فولاد مبارکه تدوین برنامه های 
استراتژیک همواره با حضور مقام ارشد سازمان انجام شده است. 
در سال گذشــته نیز در یک ماراتن دوروزه با حضور مدیرعامل و 
تمام مدیران شرکت استراتژیهای ســال جاری در فولاد مبارکه 

تدوین شد.
به گفته  نقــوی، در واقع مدیریت شــرکت شــخصا در فرایند 
تصمیمگیری و تدوین استراتژی فولاد مبارکه شرکت داشت و در 
سال 99 مأموریت و چشم انداز فولاد مبارکه بازنگری و با مفاهیم 

جدید نوشته شد.
معاون تکنولوژی فولاد مبارکه با تأکید بر اینکه فرایند مدیریت 
فولاد مبارکه همواره پویا بوده است ادامه داد: این شرکت در حال 
احداث رصدخانه  اســتراتژیک و مدیریت است تا بتواند محیط 
خارج از مجموعه را نظام مند رصد کند. ضمن اینکه شرکت مفهوم 
طرح دیجیتال و جمع آوری اطلاعات برای تصمیم گیری صحیح 
توسط مدیریت ارشد سازمان را برنامه ریزی کرده و اعتقاد دارد 
در سال های آینده با کیفیتی بهتر فرایند تصمیم سازی و تصمیم 

گیری و راهبری شرکت را ادامه خواهد داد.

   پیاده سازی و اجرای نظام های تحولی و مدیریتی در 
فولاد هرمزگان از اولویت های اصلی

رضا صفریان مدیر روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان نیز در 
حاشیه  برگزاری این اجلاس گفت: امروزه یکی از مهمترین اصولی 

که می تواند سازمان ها را به سمت تحقق اهداف و برنامه های خود 
سوق دهد، نظاممند کردن ساختارها و فرایندهاست.

صفریان افزود: پیاده سازی و اجرای نظام های تحولی و مدیریتی 
ازجمله نظام مدیریت استراتژیک، انواع استانداردهای سیستم های 
مدیریت و نظامهای مشارکتی کمک میکند سازمان در شرایط 
گوناگون، فارغ از هرگونه تغییــرات درونی و تحولات محیطی، 

همواره در مسیر تعریف شده حرکت کند.
مدیر روابط عمومی شــرکت فولاد هرمزگان با اشــاره به نقش 
مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان در پیاده سازی استانداردهای 
مدیریتی در این شــرکت گفت: شرکت فولاد هرمزگان توانسته 
اســت با حضور مدیرعامل، معاونان و مدیران ارشــد و با برنامه 
ریزی مناسب از حدود سه ســال پیش تاکنون، به دستاوردها و 
موفقیت های مهمی دست پیدا کند و این امر مرهون مشارکت، 
همراهی و همدلی کارکنان سختکوش شرکت فولاد هرمزگان و 

رهبری مدیریت ارشد سازمان بوده است.
صفریان خاطرنشــان کرد: در این خصوص مشخصا می توان به 
اجرای نظام مدیریت استراتژیک اشاره کرد که هرساله طی فرایند 
مشخصی و با مشارکت تیم رهبری سازمان و کارشناسان خبره 
تدوین و بازنگری میشود و براساس آن جهت گیری ها، اهداف و 
اقدامات استراتژیک شرکت پس از انجام بررسی ها و تحلیل های 
مختلف تعیین می گردد. همچنین استقرار استانداردهای مدیریتی 
گام مؤثر دیگری است که در یکپارچه سازی ساختارها و نظام های 

شرکت همواره در اولویت بوده است.

درخشش گروه فولاد مبارکه  در پنجمین اجلاس سراسری نشان عالی مدیر سال

گروه فولاد مبارکه متشکل از شرکت های فولاد مبارکه، فولاد هرمزگان و فولاد سنگان در پنجمین اجلاس سراسری نشان عالی مدیر سال،  
نشان های عالی این اجلاس را   درو   کردند. اخبار اصفهان

خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
...  قاچاق دارو از کشور به علت قیمت 
پایین آن در ایران و افت ارزش ریال 
نسبت به ارز کشورهای همسایه اتفاق 
می افتد.  گفته می شود قاچاقچیان با 
سوءاســتفاده از این فرصت با خروج 
دارو ســودهای سرشاری کسب می 
کنند اما یک سوال همیشگی وجود 
دارد و ان هم چگونگــی خروج این 
کامیون ها از ایران است. مگر می شود 
19 کامیون به صورت قطار در حال 
قاچاق دارو باشند و هیچ مرزی جلودار 
آنها نباشد؟! این درو ها از مرز  باشماق 
ایران وارد خاک عراق شــده است اما 
مسئول این مرز در واکنش به ابهامات 
مطرح شده از سوی طرف عراقی در 
خصوص قاچاق دارو از این مرز گفته 
که صادرات دارو بر اساس بخشنامه ها 
و مصوبات بالادســتی ممنوع بوده و 
بنابراین هیچ گونه دارویی از مرزهای 
رسمی صادر نشده اســت. ، در حال 
حاضر ابهامات ایجاد شده در خصوص 
قاچاق دارو به عراق از سوی مقامات 
رسمی  کشور در سلیمانیه در حال 
پیگیری بوده اما مسئولین کشور ما 
این خبرر را تکذیب کــرده اند. بعد 
از انتشــار این اخبار در فاصله کوتاه 
سازمان غذا و دارو چنین موضوعی را 
تکذیب و به دنبال آن گمرک ایران نیز 
اعلام کرد که قطعا هیچ گونه صادرات 
دارویی از طریق مرزهای رسمی انجام 
نشده اســت و هر آنچه بوده ترانزیت 
دارو از کشــورهای دیگر بــه عراق 
است .داروهای ترانزیت شده عمدتا 
شامل  پتاســیم کلاولانات، انسلین، 
واکسن های دامپزشکی، پنی سیلین 
و مشــتقات آن، آنتــی بیوتیک ها، 
باندهای اســتریل و پانسمان، الکل، 
زینک اکساید، چسب لویکوپلاست 

بوده است.
 در همین چند روز هــم خبرهایی 
مبنی بر بررسی بیشتر ادامه تخصیص 
ارز 4200 تومانی به دارو در مجلس 
و هیئت دولت به گوش می رســد و 
شاید مســئولین این اخبار را بهانه 
کرده اند تــا حمایــت از دارو را نیز 
قطع کنند. کما اینکه با همین اوضاع 
هم بسیاری از اقشــار جامعه توانایی 
پرداخت هزینه های درمانی را ندارند. 
مهدی طغیانی سخنگوی کمیسیون 
اقتصادی مجلس شــورای اسلامی 
و نماینده مردم اصفهــان در اینباره 
گفته  »اختصاص ارز 4200 تومانی به 
دارو زمینه ایجاد رانت و فساد را فراهم 

کرده است. 
کمیسیون اقتصادی مجلس به دنبال 
حذف ارز یارانه ای دارو است.« راه حل 
این افراد هم حذف ارز دولتی از روی 
دارو و تقویت بیمه ها به جای آن است.

حذف ارز دولتی و تخصیص یارانه به 
بیمه ها، باعث می شــود مصرف دارو 
در کشور حدود یک سوم کاهش یابد؛ 
یعنی ارز مورد نیــاز دارو نیز کاهش 
می یابد. اما به این مسئولین باید گفت 
برای این کار ابتدا باید زیر ساخت های  
بیمه ای در کشــور برای همه اقشار 
محیا شود و بعد ارز دولتی از تخصیص 

به دارو حذف شود.
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تشدید نظارت بر عملکرد بهداشتی اصناف
رئیس اتاق اصناف اصفهان از تشدید نظارت بر عملکرد بهداشتی اصناف خبر داد و گفت: در صورت تجمع 

مشتریان در هر یک از واحدهای صنفی، آن واحد مهروموم می شود.
رسول جهانگیری رئیس اتاق اصناف اصفهان درباره فعالیت اصناف در دوران شیوع بیماری کرونا و نظارت 
بر عملکرد آن ها اظهار داشت: اصناف دو دسته هستند. نخست اصناف سلامت محور که قبل از شیوع کرونا 

فعالیت می کردند. این اصناف به مجوز مرکز بهداشت نیاز دارند و در این راستا آموزش های لازم را فراگرفته و 
دستورات بهداشتی را به صورت کامل انجام می دهند.

او افزود: اصنافی که بعد از شیوع کرونا فعالیت خود را آغاز کردند نیز نحوه اجرای شیوه نامه های بهداشتی از جمله 
استفاده از ماسک و دستکش را آموزش دیده اند.

رئیس اتاق اصناف اصفهان درباره نظارت بر اجرای شیوه نامه های بهداشتی در اصناف گفت: واحد های گشت اتاق اصناف بر تمامی اصناف 
مدیریت و نظارت می کنند و در مرحله اول بازرس ها تذکر لازم را داده و در صورت رعایت نشدن، تذکر کتبی داده می شود. اگر مجموعه ای با 

جمعیت زیاد فعالیت کند آن واحد صنفی پلمب می شود.
او بیان کرد: جلسات آموزشی زیادی برای آگاهی روسای اتحادیه ها برگزار و آموزش کامل اصول بهداشتی به آن ها ارائه شده است.

حوزه معاونت عمرانی موسسه خیریه امام حسین )ع( راه اندازی شد
قائم مقام موسسه خیریه امام حســین )ع( تخصصی حوزه مسکن گفت: حوزه 
معاونت عمرانی این موسســه خیریه با هدف تخصصی کردن اقدامات ساخت 

و ساز و نظارت بر کیفیت خدمات ارائه شده از سوی این خیریه راه اندازی شد.
به گزارش روابط عمومی موسسه خیریه امام حسین  )ع( تخصصی حوزه مسکن، مهدی رقایی با بیان اینکه 

این موسسه خیریه بیش از سه دهه است که در حوزه تخصصی مسکن فعالیت دارد، اظهار کرد: ساخت و 
ساز مسکن ارزان قیمت برای نیازمندان نیز از جمله فعالیت های این خیریه است که تاکنون نیز دستاوردهای 

خوبی را به همراه داشته است.
وی با بیان اینکه تولید مسکن استاندارد نیز مورد تاکید خیران فعال در موسسه خیریه امام حسین علیه السلام تخصصی حوزه 

مسکن است، تصریح کرد: از این رو با برنامه ریزی صورت گرفته راه اندازی معاونت عمرانی و در زیر مجموعه آن دفتر فنی ساختمان 
در این موسسه در دستور کار قرار گرفت. قائم مقام موسسه خیریه امام حسین  )ع( تخصصی حوزه مسکن اضافه کرد: با راه اندازی این معاونت 
تخصصی نظارت جدی بر روند ساخت و ساز، کیفیت محصولات خریداری شده، رعایت استانداردهای لازم برای تامین ایمنی ساختمان های 

در دستور کار است و تسهیل در روند اجرای پروژه های ساختمانی صورت می گیرد.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه

ISFAHAN
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 کارشناسان پیش بینی 
می کنند با توجه به 
شرایط موجود افق 
روشنی برای تغییر 

شرایط تا پایان سال دور 
از انتظار خواهد بود. 

براســاس اطلاعاتــی 
کــه اداره کل میــراث 
فرهنگی، صنایع دستی  
و گردشــگری اســتان 
اصفهان داده است تعداد 
گردشگران داخلی این 
اســتان )بدون حساب 
گردشــگران نوروزی( سال گذشته 
حدود ۸30 هزار نفر بود، اما امســال 
تنها 1۸0 هزار گردشگر داخلی از این 
استان بازدید کرده اند، همچنین در 
حالی که پارسال 330 هزار گردشگر 
خارجی به اصفهان سفر کرده بودند، 
امسال ۸هزار نفر به این استان رفتند؛ 
این یعنی در مجموع تعداد گردشگران 
اصفهان نســبت به ســال گذشــته 
 نزدیک به یــک میلیــون نفر کمتر

شده است.
فریدون اللهیــاری، مدیرکل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
اســتان اصفهــان، در ایــن رابطه 
می گویــد: »وضعیت گردشــگری 
در اســتان از نیمه دوم 9۸ به سمت 
افول رفت و با بحــران کرونا وضعیت 
خیلی بد شد، تنها در دوره ای کوتاه 

در شــهریور جریــان گردشــگری 
شــکل گرفت کــه آن هــم متوقف 
شد. آســیب های این موضوع برای 
ما خیلی زیاد بــود، در پنج ماهه اول 
سال 1۵00میلیارد تومان تاسیسات 
گردشــگری متضرر شدند، مهمترن 
دغدغه ما ادامه فعایلت و کار اســت، 
چون وقتی گردشگری تعطیل شود، 
اولین اتفاقی کــه رخ می دهد تعدیل 

نیروست.«.
امــا این تعدیــل نیرو تنهــا مربوط 
به اســتان اصفهان نیســت و به نظر 
می رسد پاندمی به صنعت گردشگری 
در همــه مناطق ایران آســیب وارد 

کرده است.
در این چندماه کرونازده چهره صنعت 

گردشگری اصفهان شکسته و فرتوت 
شده اســت. رکود هتلداری، قبل از 
تعطیلی کامل آغاز شده بود. سال نو 
چینی، ســال نو میلادی و عید نوروز 
رفت و دست های صنعت گردشگری 

خالی ماند.
بعد از بازگشایی هم هتل ها با شرایط 
کرونایی همــراه اســت و موظف به 
رعایت دقیق و کامل همه دستورهای 
بهداشــتی برای ضدعفونی کردن و 
پذیرش مسافران با ۵0 درصد ظرفیت 
خود هستند به این صورت که وقتی 
مسافری اتاقی را تخلیه کرد به مدت 
حداقل 24 ســاعت دیگر در آن اتاق 

مسافر جدید اقامت نکند.
 همه کارکنان هتل موظف به استفاده 

از ماسک و دستکش یک بار مصرف 
هســتند و در همه مراحل پذیرش 
مسافر باید دستورهای بهداشتی و ضد 
عفونی کردن رعایت شود. این مقررات 
هم که رعایت شود، رکود و کسادی در 
بخش گردشگری و هتلداری همچنان 
دوام خواهد داشــت. جدای کاهش 
میهمانان ایرانی هتل ها، گردشگران 
خارجی که مهم ترین منبع درآمدی 
هتل های اصفهان را تشکیل می دهند 
بعید اســت تا پایان بحران کرونا به 
ایران بیایند. کارشناسان پیش بینی 
می کنند با توجه به شــرایط موجود 
افق روشــنی برای تغییر شــرایط تا 
 پایــان ســال دور از انتظــار خواهد 

بود.

کاهش یک میلیون نفری توریست در اصفهان نسبت به سال گذشته؛  

کرونا و نفس های به شماره افتاده گردشگری
شیوع کرونا باعث شده تعداد گردشگران اصفهان نسبت به سال 
گذشته نزدیک به یک میلیون نفر کمتر شود.در اصفهان که یکی 
از توریستی ترین مناطق ایران است تعداد گردشگران خارجی 

و داخلی به شدت کاهش پیدا کرده است. 

      وقتی گردشگری تعطیل شود، اولین اتفاقی که رخ می دهد تعدیل نیروست

باشگاه خبرنگاران
گـــزارش
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 ایجاد دو امور جدید برق
 در شرق شهرستان اصفهان

مدیرعامل شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان از ایجاد دو امور جدید 
برق در شرق شهرســتان اصفهان به منظور رسیدگی بیشتر به این 
منطقه، برق رسانی به مراکز صنعتی شرق و افزایش قابلیت اطمینان 

شبکه خبر داد.

حمیدرضا پیرپیران مدیرعامل شــرکت توزیع برق اصفهان با اشاره به اصلاح 
ساختار، بازسازی و بهینه سازی شبکه ها، افزایش روشنایی و رفع حریم های 
این منطقه اظهار کرد: تأمین برق مشاغل و کشت های جایگزین شیوه غرقابی 
از مهمترین فعالیت های انجام شده در این منطقه است. او از احداث 30 کیلومتر 
شبکه فشار متوسط هوایی در یک سال گذشته با اعتباری بالغ بر 30 میلیارد ریال 
خبر داد و گفت: در محدوده این امور، برق رسانی به مشاغل مکمل کشاورزی 
نظیر پرورش ماهی، گلخانه و دامداری اشــتغال زایی بیش از 200 نفر از مردم 
منطقه صورت گرفته است.مدیرعامل شرکت توزیع برق اصفهان افزود: حدود 
1۶ کیلومتر شبکه فشار متوسط نیز با هزینه ای بالغ بر 30 میلیارد ریال در دستور 
کار قرار گرفته است. پیراپیران ادامه داد: به منظور اصلاح ساختار شبکه های برق 
در محدوده این امور، تبدیل ۶0 کیلومتر شبکه مسی به کابل خودنگهدار، ایجاد 
۶ کیلومتر شبکه فشار متوسط هوایی و 1۶ دستگاه پست هوایی با اعتباری بالغ 
بر 110 میلیارد ریال به بهره برداری رسیده است. او خاطرنشان کرد: با توجه به 
تردد زیاد بین روستا های »جور« و »تیمیارت« حدود دو هزار و 300 متر شبکه 
روشنایی و حدود یک کیلومتر شبکه فشار متوسط با اعتباری بالغ بر 3 هزار و 

۸00 میلیون ریال احداث شده است. 

معاون خرید ذوب آهن اصفهان:

عدم ممنوعیت صادرات سنگ آهن به 
تولید فولاد کشور آسیب می زند

صادرات سنگ آهن با کیفیت در جنوب کشور که مورد نیاز واحدهای 
فولادسازی است مدتی است که خبر ســاز شده و در نهایت با ورود 
پلیس امنیت اقتصادی هرمزگان تلاش برای جلوگیری از خام فروشی 

ادامه دارد.

معاون خرید ذوب آهن اصفهان در این خصوص، گفت: ما پاسخ مقام قضایی 
را داده و نیاز خود را از نظر کمی و کیفــی اعلام کرده ایم. حال این که صادرات 
سنگ کیفی و مناسب در جنوب کشور انجام می شود دلیل آن عدم ممنوعیت 

صادرات است.
محمد جعفر صالحــی، ادامه افــزود: اکنون بــا بالارفتن نرخ ارز در کشــور 
صادرکنندگان حاضر هستند تا عوارض صادراتی را پرداخت کرده و در مقابل به 
درآمدهای ارزی دست پیدا کنند تا این که سنگ آهن را در داخل کشور به ریال 
فروخته و به دست مصرف کننده داخلی برسانند، زیرا قیمت جهانی سنگ آهن 
نیز بالا رفته و منجر شده تا جذابیت صادرات سنگ آهن افزایش یابد و در این 
زمینه نیز اقدامی نمی توان انجام داد و در نهایت این صادرات به ضرر فولادسازان 

داخلی تمام می شود.
وی گفت: برای جلوگیری از این اتفاق باید صادرات ســنگ آهن ممنوع شود 
که آن نیز از لحاظ قانونی شــرایط خاص خود را نیاز دارد و همه صادرات نیز با 
مجوز رسمی انجام شده و برخی نیز به صورت قاچاق بوده است که در این زمینه 
مسئولان بندری باید پاسخگوی این موضوع باشند که باری که مجوز صادراتی 
نداشته چگونه بارگیری آن در کشتی انجام و تبدیل به یک معضل برای صنعت 
فولاد کشور شده است.  معاون خرید ذوب آهن اصفهان درباره تامین مواد اولیه 
این شرکت از طریق طرح احیای معادن کوچک مقیاس نیز گفت: ما به موازات 
بحث احیای معادن کوچک مقیاس که در شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران 
فعال است، شرکت پویش معادن ذوب آهن را با 100درصد مالکیت و مسئولیت 
در این زمینه راه اندازی کرده و در تایباد نیز روی یک معدن سنگ آهن منگنز 
دار فعالیت خود را آغاز کرده ایم. صالحی افزود: همچنین 2 تا 3 محدوده معدنی 
دیگر نیز ثبت شده تا در کنار طرح احیای معادن کوچک مقیاس در شرکت پویش 
معادن ذوب آهن بحث احیا و فعالســازی معادن کوچک مقیاس را به صورت 
مشارکتی و مالکیتی انجام  دهیم و تا 2 سال آینده بتوانیم بخش قابل توجه خود 

را از طریق شرکت پویش معادن و معادن کوچک مقیاس به نتیجه برسانیم.

گــــزارش

گــــزارش

مریم یادگاری
خـــبــــر

انحراف به چپ سمند مرگ راننده اش را رقم زد 
رئیس پلیس راه استان از تصادف سه دستگاه وســیله نقلیه با یکدیگر و 
فوت راننده یکی از آنها به علت انحراف به چپ خبر داد. سرهنگ  حسین 
پورقیصری  اظهار داشت: در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی 110 مبنی 
بر وقوع یک مورد تصادف منجر به فوت در محور  اصفهان-شیراز  بلافاصله 
گشت انتظامی و عوامل پلیس راه به محل اعزام شدند.وی افزود: در این 
حادثه رانندگی دو سواری ســمند و یک کامیون کشنده ولوو با یکدیگر 
تصادف کرده بودند که راننده یک سمند فوت و راننده کامیون مجروح و 

به بیمارستان منتقل شد.
این مقام انتظامی بیان داشــت: علت وقوع این حادثه رانندگی توســط 
کارشناسان تصادفات رانندگی انحراف به چپ یکی از سواری های سمند 

اعلام شده که راننده آن نیز متاسفانه فوت می شود.

سارقان دوربین های مداربسته به دام افتادند 
رئیس پلیس آگاهی استان، از دستگیری دو ســارق دوربین های مداربسته در 
عملیات ویژه کارآگاهان این پلیس و اعتراف آن ها به 22 فقره سرقت خبر داد. 
سرهنگ حسین ترکیان بااعلام این خبر اظهار داشت: در پی وقوع چندین فقره 
سرقت دوربین های مداربسته در حوزه شرق اصفهان موضوع به صورت ویژه در 
دستور کار کارآگاهان پایگاه شرق پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان اصفهان 
قرار گرفت.وی افزود: پس از بررسی هوشمندانه صحنه های وقوع سرقت و انجام 
تحقیقات علمی و تخصصی کارآگاهان خودرویی که سارقان از آنها در سرقت های 
خود استفاده می کردند را شناسایی و با ردیابی آن موفق شدند مخفیگاه متهمان 
را به دســت آورند.رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان تصریح کرد: 
کارآگاهان پس از کسب اطلاعات لازم طی هماهنگی با مقام قضائی در یک عملیات 

ضربتی دو سارقی که در این سرقت ها دست داشتند را دستگیر کردند.

داشبورد تیبا پر از تریاک 
فرمانده انتظامی شهرستان  شهرضا  از کشف 12 کیلو و 1۵0 گرم تریاک که در 
داشبورد تیبا جاساز شده بود خبر داد. سرهنگ  صادق کاظم زاد  اظهار داشت: 
ماموران انتظامی مستقر در ایستگاه بازرسی شهید  امامی  شهرستان  شهرضا حین 
کنترل خودروهای عبوری به یک سواری تیبا مشکوک و آن را متوقف کردند.وی 
افزود: در بازرسی از این خودرو 12 کیلو و 1۵0 گرم تریاک که به طور حرفه ای در 

داشبورد تیبا جاساز شده بود کشف شد.
این مقام انتظامی بیان داشت: در این رابطه یک نفر دستگیر و پس از تشکیل پرونده 

برای اقدامات قانونی به مراجع قضائی تحویل داده شد.
فرمانده انتظامی شهرستان شهرضا خاطر نشان کرد: نیروی انتظامی با سوداگران 
مرگ و قاچاقچیان افیونی برخورد قاطع و قانونی می کند و اجازه جولان به آنان 

نخواهد داد.

پلمب 3 مغازه در گلپایگان  
فرمانده انتظامي شهرستان گلپایگان  از اجراي طرح نظارت بر واحدهاي صنفي 
و پلمب 3 مغازه به علت عدم رعایت پروتکل های بهداشتی خبر داد.سرهنگ  
علي سبحاني  اظهار داشت: با توجه به شیوع و فراگیري بیماري کرونا درسح 
کشور، یکسری محدودیت هایی در شهرستان گلپایگان اجرایی شد.وی افزود: 
یک تیم مشــترک از ماموران انتظامی و نمایندگانی از شبکه بهداشت،اداره 
اصناف و دیگــر ادارات مربوطه از واحد های صنفی بازدید کردند.ســرهنگ 
سبحانی بیان داشت: در نتیجه بازرسی بعمل آمده 3 مغازه به علت عدم رعایت 
پروتکل های بهداشتی پلمب شدند.فرمانده انتظامی شهرستان گلپایگان با 
اشاره به تداوم و تشدید این گونه اقدامات کنترلي و نظارتي پلیس، از شهروندان 
خواست: در صورت مشاهده هرگونه تخلف صنفي، موضوع را سریعا به مرکز 

فوریت هاي پلیسي 110 اطلاع دهند.
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رضــا ملــک زاده معاون 
تحقیقات وزارت بهداشت 
در برنامه تهران کلینیک 
رادیو تهران درباره جهش 
ویروس کرونــا گفت: این 
ویــروس جهــش هــای 
متعددی دارد؛ اما تغییرات 
آن به نحــوی صورت می گیــرد که ما 
متوجه آن نمی شــویم. ویروسی که در 
ابتدا در ایران مشاهده شد از ووهان چین 
آمده بود.اما ویروسی که در ۶ ماه گذشته 
به ایران وارد شــد ویروس جهش یافته 
ای است که از اروپا به ویژه کشور ایتالیا 
وارد ایران شــده و مشکلات جدیدی را 
به همراه آورده اســت. بنابراین در حال 
حاضر در ایران دو نــوع از این ویروس 
وجود دارد و نــوع اروپایی نتایج بالینی 
بسیار بدتری دارد چون تکثیر و انتقال 

آن بسیار بدتر است.
ملــک زاده در خصوص عــدم توانایی 
تشــخیص قطعی ویروس توسط کیت 
های تست گفت: تست تشخیص ویروس 
در حال حاضر به حالــت ایده آل خود 
نرسیده اســت و تنها توانایی ۳0 تا 50 
درصد تشــخیص ویروس را دارد. این 
ویروس در زمان هــای مختلف بیماری 
به میزان متفاوتی از حلق و بینی خارج 
می شــود. بنابراین ممکن است نتیجه 
تســت افراد در هر روز متفاوت باشــد. 
امروزه برای اطمینان بیشــتر، آزمایش 
خون و آنتی بادی نیز بــه همراه نمونه 

برداری از حلق و بینی توصیه می شود.
 نقص های ژنتیکی علل فوت بسیاری از 

جوانان مبتلا به کرونا
 معاون تحقیقــات و فنــاوری وزارت 
بهداشــت نقص های ژنتیکی در روند 
مقابله با این بیماری را بی تاثیر ندانست 
و افزود: بسیاری از مردم و به ویژه جوانان 
از نقص های ژنتیکی ایمنی خود باخبر 
نیستند. مشاهدات نشان داده است که 
افراد پس از ابتلا به این بیماری از نقص 
های ایمنی بدنشان مطلع می شوند. طی 

تحقیقات مشخص شده است که علت 
مرگ بســیاری از جوانان نیز نقص های 

ژنتیکی پنهان بوده است.
 آمار واقعی مبتلایان و مرگ و میر دو 

و نیم برابر آمار
 ملــک زاده بــا تایید اظهــارات دکتر 
حریرچی مبنی بر دو برابــر بودن آمار 
واقعی مبتلایان و فوت شــدگان نسبت 
به آمار اعلام شده در رســانه ها گفت: 
به نظرم ایــن تعداد حتی بــه دو و نیم 
برابر هم می رسد. بسیاری از افراد ناقل 
این ویروس هستند در حالی که تست 
این افراد منفی بوده اســت. تجربه های 
گذشته در خصوص آنفلوآنزای اسپانیایی 
که در زمستان گذشته آمار مرگ و میر 
را بســیار بالا برد، برای ما بسیار نگران 
کننده است . عاجزانه از مردم خواهش 
می کنیم تا در استفاده از ماسک کوتاهی 
نکنند؛ زیرا در حال حاضر اســتفاده از 
ماسک بهترین راه حلی است که داریم. 
کشورهای موفق در غلبه بر این ویروس 
همواره از ماســک استفاده کرده و البته 
فاصله گذاری اجتماعــی را هم رعایت 

کرده اند.

 واکسن کرونا آماده نیست
 معاون تحقیقــات و فنــاوری وزارت 
بهداشت درباره ســاخت واکسن کرونا 
اظهار داشت افزود: نتایج تست حیوانی 
واکسن ایرانی مثبت بوده است؛ اما این 
واکسن باید بر روی حداقل ۲0 هزار نفر 
تست شود و حتی کشورهای خارجی نیز 

آمادگی توزیع واکسن را تا حداقل ۶ ماه 
آینده پیدا نخواهند کرد.

 رمدسیویر تاثیری بر درمان کرونا ندارد
 رضا ملک زاده با اشــاره به تاثیرگذاری 
داروی رمدسیویر در درمان کرونا اظهار 
داشت: طبق تحقیقات سازمان جهانی 
بهداشت داروی رمدسیویر از اثربخشی 

مطلوب برخوردار نیســت. تحقیقاتی 
توســط ۳0 کشــور در جهان با تزریق 
داروی رمدسیویر به ۲500 نفر صورت 
گرفته که از این تعــداد ۶00 نفر ایرانی 
بوده اند و مشاهدات نشان می دهند که 
این دارو از اثربخشی مناسبی برخوردار 

نیست.

آمار واقعی مرگ و میر کرونا چقدر است؟
معاون وزیر بهداشت گفت: تست های تشخیصی کرونا فقط تا 50 درصد 

قادر به تشخیص ویروس این بیماری در بدن هستند به همین جهت تعداد 

واقعی مبتلایان و فوتیها تقریبا دوبرابر و نیم آمار رسمی است.

 ملک زاده با تایید 
اظهارات دکتر 

حریرچی مبنی بر 
دو برابر بودن آمار 
واقعی مبتلایان و 

فوت شدگان نسبت 
به آمار اعلام شده 

در رسانه ها گفت: به 
نظرم این تعداد حتی 

به دو و نیم برابر هم 
می رسد.

بهداشت نیوز
گزارش

ISFAHAN
N E W S

استخدام حسابدار خانم در یک شرکت 
پیمانکاری و بازرگانی در اصفهان

تلفن 0۳1۳77۳7188

استخدام پروموتور خانم با حقوق 
و مزایا در یک فروشگاه معتبر در 

اصفهان
موبایل 091۳81198۶۶

استخدام حسابدار، کارشناس 
فروش، انباردار، طراح معمار و 

گرافیست در اصفهان
تلفن 0۳1۳۲۳0۳171

استخدام کارمند فروش خانم در گالری 
زیورآلات نقره دنیل در اصفهان

تلفن 0۳1۳۲۲09۶۳1

استخدام مدیر فروش، کارشناس 
فروش و کارشناس توسعه بازار در 

اصفهان
Horr.business@gmail.com

استخدام حسابدار و کارشناس 
فروش خانم در اصفهان
موبایل 091۲0۶0۲989

استخدام کارشناس فروش با حقوق 
ثابت، پورسانت و بیمه در اصفهان

موبایل 091۳۳۶85070

استخدام حراست، چیدمان، کارگر 
انبار، تخته کار غرفه مرغ در اصفهان

rafy_esfahan@yahoo.com

استخدام تحویل دهنده با مزایا در 
شرکت بانی چاو در اصفهان

تلفن 0۳1۳۶541۳50

استخدام کارشناس فروش حضوری در 
سانا سلامت رادین طب در اصفهان

0۳1۳۶۶1۳۶97

استخدام پشتیبان دستگاههای 
کارتخوان آقا با حقوق و مزایا در اصفهان

موبایل 09۳71۳88540

استخدام کارشناس کنترل کیفی )رشته 
مکانیک( و مونتاژ کار فنی در اصفهان

موبایل 091۳۳1۶۲847

استخدام کارشناس فروش خانم در 
شرکت داروسازی پارس حیان در 

سراسر ایران
a.naser@parshayan.com

استخدام مونتاژ کار آشنا به بسته بندی 
در اصفهان

gsifitting@gmail.com

استخدام کارشناس فروش 
تلفنی)دورکار(با بیمه در اصفهان

تلفن 0۳1۳4۳545۲۲

استخدام مدیر لجستیک آقا در یک 
شرکت معتبر در اصفهان

hr.recruitmentfood@gmail.com

 میوه ای موثر
 در درمان سرفه های کرونایی

متخصص و مدرس طب ایرانی گفت: استفاده از میوه های 
بومی چون عناب در بهبود و پیشگیری بیماری کرونا 
موثر است و این میوه به صورت دمنوش و یا غلیظ شده 
به صورت رب می تواند مخصوصا برای تسکین سرفه 
مفید باشد.مریم نواب زاده با اشاره به مشکلات شایع 
کرونا، اظهار کرد: توصیه هایــی از نگاه طب ایرانی برای 
پشت سر گذاشتن این بیماری وجود دارد تا این بیماری را 

که به هیولایی تبدیل شده، پشت سر بگذاریم.
وی با بیان اینکه اصل اول رعایت اصول بهداشتی برای 

عدم مبتلا شدن است، افزود: بیماری کرونا، اصلی ترین 
دستگاهی که درگیر می کند دستگاه تنفس و ریه است و 
بکارگیری تدابیر طب ایرانی می تواند در این زمینه بسیار 
موثر باشد.وی با بیان اینکه طبیعت بدن باید قوی باشد تا 
اگر درگیر شدیم آسیب زیادی نبینیم، افزود: لازم است اگر 
علائمی شبیه علائم کرونا دارید آن را کرونا فرض کرده و 
قرنطینه باشید.این متخصص و مدرس طب ایرانی با بیان 
اینکه افراد باید خود را گرم نگه دارند، تصریح کرد: دمای 
خانه زیاد نباید بالا رود، اما در شب هنگام بهتر است پاها و 

پیشانی گرم باشد.
نواب زاده با بیان اینکه افراد بایــد خوراک خود را رعایت 
کنند، افزود: بحث مهم در تقویت سیستم ایمنی خواب 

است که باید به اندازه کافی است.وی با بیان اینکه خواب 
روز باعث ایجاد ترشحات پشت حلقی شده و خطر ابتلا را 
افزایش می دهد، تصریح کرد: دو ساعت قبل از نیمه شب 
بهترین زمان خوابیدن است. نواب زاده با بیان اینکه استفاده 
از داروهای گیاهی نباید طولانی و زیاد باشد، افزود: دمنوش 
به و سیب و به لیمو بسیار موثر در بهبود این بیماری است، 
در هنگام این بیماری باید مقدار غذا را کاهش دهند، طب 

سنتی بر کم خوردن غذا تاکید دارد.
وی با اشاره به اینکه بی اشتهایی یکی از راهکارهای دفاعی 
بدن است و در این موارد باید مصرف مایعات بیشتر شود، 
افزود: مصرف گرمی جات از جملــه زنجبیل زیاد حتی 
در مواردی باعث ایجاد سنگ صفرا و عارضه هایی مشابه 

می شود.این متخصص و مدرس طب ایرانی با بیان اینکه 
غذاها باید زودهضم و سبک باشند ، تصریح کرد: لبنیات 
و ادویه های تند را باید به شدت در دوره بیماری کاهش 
دهیم.نواتب زاده با تاکید بر پرهیز از مصرف آب ســرد و 
مایعات سرد، تصریح کرد: استفاده از خاکشیر و میوه های 
پخته و خشک شده، آلو بخارا و انجیر، آش سبزیجات و 
غذاهای ساده و زودهضم نیز توصیه می شود.وی با بیان 
اینکه مصرف غذاهای فرآوری شده خوب نیست، افزود: 
مصرف کدو حلوایی، هویج و کلم و کرفس به صورت پخته 
 ، D۳ نیز توصیه می شود.وی با تاکید بر مصرف ویتامین
افزود: استفاده از ترشی و شوری و ماست و دوغ و کشک 
بایــد در دوران ابتلا به حداقل برســند.این متخصص و 

مدرس طب ایرانی با بیان اینکه اســتفاده از پوره عناب 
و سیب برای سرفه های خشــک مفید است، اظهار کرد: 
مکیدن نبات می تواند تسکین دهنده سرفه باشد و مصرف 
شیرینی جات در ایام ابتلا توصیه نمی شود.نواب زاده با 
بیان اینکه دمنوش ختمی، دمنوش آویشــن و دمنوش 
عناب برای درمان سرفه های شــدید مفید است، ادامه 
داد: روغن مالی ناحیه حلق با روغن بادام و ماساژ و روغن 
مالی کف پا و بادکش گذاری برای بهبود دردهای عضلانی 
نیز موثر است.وی با بیان اینکه درد و کوفتگی بدن یکی از 
عارضه هاست که دمنوش بابونه یکی از راهکارهای کاهش 
درد است، افزود: شربت خنک و جوشانده بنفشه، عناب، 

نیلوفر، سه پستار و ختمی بسیار مفید است.

گزارش

 عضو ستاد ملی مقابله با کروناگفت: شرایط 
کرونا در کشور اسف بار است و دیگر هیچ تخت خالی در بیمارستان ها وجود ندارد.

مسعود مردانی افزود: در شرایط کنونی وضعیت کشور از لحاظ همه گیری کرونا نامطلوب 
است و باید تمهیدات اساسی برای مقابله با موج سوم این ویروس اندیشیده شود.

وی با بیان اینکه تجمعات و سفرهای غیر ضروری بر اوج ابتلا به کرونا و مرگ و میرهای 

ناشی از آن بیشتر دامن زده، از مردم خواســت به سفر نروند و به توصیه های 
مسوولان بهداشتی توجه کنند زیرا اگر همین وضعیت کنونی ادامه یابد مهار 

کرونا از کنترل خارج می شود.
مردانی تصریح کرد: باید پوشش جمعی برای مقابله با کرونا باید در کشور انجام 
شود، سعی کنیم به سفرهای غیرضروری اصلا نرویم دست به دست هم دهیم 

تا بیماری کنترل شود.
این متخصص بیماری های عفونی با بیان اینکه کرونا در بســیاری از کشــورها 
غوغا برپا کرده، ادامه داد: افرادی که کرونا بدون علامت با از دســت دادن حس 
چشایی یا بویایی می گیرند به مانند کسانی هستند که به این بیماری را با علایم 
آشکار مانند سردرد، اسهال، حالت تهوع، تب، درگیری ریه و غیره تجربه می کنند 
و دستگاه تنفسی فوقانی آنها درگیر شــده  باید از حضور در سایر افراد خودداری 
کرده و به محل کار خود نیز نروند چون ناقل بوده و زنجیره وار کرونا را به دیگران 

منتقل می کنند.
به گفته مردانی، استفاده از ماسک در محیط خارج از خانه برای همه افراد ضروری است و 

همه ملزم به رعایت اصول بهداشتی هستند.
این عضو ستاد ملی مقابله با کرونا افزود: کرونا بیماری نوپدیدی است که می توان از آن 

به عنوان پیچیده ترین تهدید سلامت بشر نام برد و منجر به مشکلات شدید تنفسی می 
شود، این ویروس از طریق تماس مســتقیم با قطرات تنفسی یک فرد آلوده که می تواند 

ناشی از عطسه و سرفه باشد، منتقل می شود.
مردانی اظهار داشت: تماس با سطوح آلوده به ویروس و تماس دست آلوده به چشم، بینی 
و دهان می تواند راه دیگر انتقال ویروس به افراد باشد، ویژگی های این بیماری از جمله 
دوره مخفی و بدون علامت چند روزه، قدرت انتقال سریع و عدم پاسخ به درمان در بخشی 
از بیماران باعث شده نظام ســلامت در مواجهه با این بیماری و همه گیری آن با چالش 

های پیچیده ای روبرو شود.
وی تاکید کرد: آموزش همگانی به منظور آگاه سازی، توانمندسازی و افزایش مشارکت 
جامعه با هدف رعایت اصول بهداشتی و توجه به توصیه های مسوولان بهداشتی از راههای 
پیشگیری و ســرایت کرونا اســت و جلوگیری از تجمع افراد  ایزوله کردن افراد مبتلا از 
مراحل اولیه بیماری، شناسایی افراد پر خطر و استفاده مناسب از وسایل حفاظت شخصی 

مهم ترین راهبرد های کنترل این بیماری است.
عضو ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: ویروس کرونا قادر اســت تا چندین ساعت بر روی 
سطوح بماند و استفاده مناسب از مواد گندزدا و ضدعفونی کننده برای از بین بردن آن نیز 

در کنترل آن نقش مهمی دارد.

 عضو ستاد ملی مقابله با کرونا: شرایط کرونا در کشور اسف بار است

رمدیسیور از لیست 
 داروهای کرونا 
خارج می شود

دبیر ستاد توسعه زیســت فناوری معاونت 
علمی، فناوری ریاست جمهوری گفت: داروی 
رمدیسیویر طبق تحقیقات اخیر در نشست 
وزیر بهداشت از لیست دارویی خارج می شود و 
فقط داروی ضدالتهاب به عنوان داروی اصلی 

تلقی خواهد شد.
»مصطفی قانعی« عنوان کرد: احتمال زیاد ما 
داروی ضد ویروس کرونا نخواهیم داشت زیرا 
قبلا داروی کلترا و فاووپیراویر را خارج کردیم. 
تنها داروی رمدیسیور مانده بود که این هم با 

تحقیقات جدید از لیست خارج خواهد شد.
قانعی گفــت: داوری اینترپــرول هم که در 
لیست ما وجود داشت فقط شاید در مراحل 

ابتدایی تاثیر گذار باشــد و وقتــی که بیمار 
بستری شد تاثیر چندانی در بهبودی بیمار 
نخواهد داشت به همین دلیل نباید هزینه ای 
را به بیمار تحمیل کرد.وی افزود: در فازی که 
بیمار بستری می شود باید درمان ضد التهاب 
را اصل قرار دهیم که این روش از اســفند ماه 
که اعلام کردیم خوشبختانه پزشکان از این 
روش استفاده کردند و در پروتکل اخیر نیز این 
درمان به عنوان درمان اصلی ذکر و جایگاه آن 

مشخص شد.
دبیر ستاد توسعه زیســت فناوری معاونت 
علمی، فناوری ریاست جمهوری گفت: داروی 
رمدیسیویر طبق تحقیقات اخیر در نشست 
وزیر بهداشت از لیست خارج می شود و فقط 
داروی ضــد التهاب به عنــوان داروی اصلی 
تلقی خواهد شد.وی افزود: زمانی که بیمار را 
در  بیمارستان بستری می کنیم، تقریبا بخش 
عمده ای از آن از فاز ویروســی گذشته است 

لذا آنچه که تحت عنوان داروی ضد ویروس 
قلمداد می شــد یک به یک از لیست خارج 
می شود.دبیر ستاد توســعه زیست فناوری 
معاونت علمی، فناوری ریاســت جمهوری 
گفت: من می دانم که بخشی از مردم خسته 
شدند ولی دو مطلب جدی را باید رعایت کنند،  
نخست گروه های سنی خاص یعنی بالای ۶0 
باید به هر شیوه ای که ممکن است خودشان را 

مصون نگه دارند.

کرونا به یک بیماری 
بومی تبدیل خواهد شد

 اســتاد اپیدمیولوژی نظری دانشــگاه 
»اترخت« هلنــد معتقد اســت برای 
بیماریی هایی که تقریبا واکسن کامل 
و ایمنی دائمی برای آنها داریم، ریشــه 
کنی بسیار دشوار اســت چه برسد به 
کووید 19؛ بنابراین بیماری "اندمیک" 
یا "بومی شــدن" محتمل ترین نتیجه 
برای کووید 19 است.پرفســور "هانس 
هیستربک" درباره پیش بینی از آینده 
بیماری کووید 19 گفت: ما نمی توانیم 
به صورت دقیق و با اطمینان بگوییم چه 
آینده برای کوویــد 19 می توان انتظار 
داشت اما براســاس پایه و تجربیات ما 
نســبت به دیگر بیماری های عفونی و 
با یکسری دلایل کوچک، می توان باور 

کرد که کروناویروس SARS-CoV-۲ تا 
مدت زمانی با ما خواهد بود اما زمان آن 
معلوم نیست حتی زمانی که واکسن این 
بیماری هم در دنیا تولید و موجود باشد.

وی ادامه داد: یک سناریوی واقع بینانه 
تر این اســت که کووید 19 به خانواده 
بیماری های عفونــی )بزرگ و در حال 
رشد( اضافه شود که در جمعیت انسانی 
"بومی" شناخته می شود.هیستربک با 
تاکید بر اینکه با افزایش انتشــار دوباره 
این ویروس در سراسر دنیا، به نظر می 
رسد که غیرممکن باشــد که در حال 
حاضر با این اقدامــات موجود صورت 
گرفته، بتوان انتشــار این ویروس را به 
جزء در کشــورهایی که مــی توانند به 
طور موثر خود را از جهان خارج منزوی 
کنند، کنترل کرد افــزود: حقیقت امر 
این اســت که اکثریت قریــب به اتفاق 

مردم هنوز تا حدی مستعد ابتلا به این 
بیماری هستند، به این معنا که سوخت 
کافی برای آتش سوزی هنوز وجود دارد 
و تــا مدتی طولانی این بیمــاری ادامه 
خواهد یافت و این مورد حتی اگر مکان 
های خاصی نیز به مصونیت جمعیتی یا 
گله ای هم برسند )که مشخص نیست 
چقدر احتمال دارد ایــن اتفاق بیفتد( 

وجود خواهد داشت.

پیشنهاد آغاز به کار مشاغل صنعتی از غروب با هدف 
کاهش حضور مردم در حمل و نقل عمومی

فرمانده ستاد مقابله با کرونا استان تهران گفت: در بعضی از مشاغل از جمله مشاغل صنعتی اگر 
نیاز به حضور ارباب رجوع نیست، می توانیم کار را به ساعات غروب و شب ارجاع دهیم تا پیک حضور 

و استفاده از مردم از حمل و نقل عمومی کنترل شــود. علیرضا زالی، فرمانده ستاد مقابله با کرونای 
استان تهران گفت: کاهش ساعت کاری اداره ها می تواند نقش بسیار چشمگیری را در کاهش سفر درون 

شهری به خصوص کاهش بار ترافیکی در مرکز شهر داشته باشد. به طور مثال اقدامی که ما در راستای تقلیل 
کارکنان به یک سوم را داشتیم در روز اول اجرای طرح 5۳ درصد ترافیک مرکزی شهر را کاهش داد.وی افزود: با توجه به این 

که در فصل پاییز هستیم و بحث آلودگی هوا هم مطرح است کماکان اگر ستاد ملی مقابله با کرونا  اجازه دهد سقف درخواست ما برای 
حضور کارمندان در ادارات تا 50 درصد است.زالی در پاسخ به این سوال که اما ستاد ملی مقابله با کرونا گفته است که این موضوع را به 
ستاد استان تهران سپرده ایم، گفت: طبیعتا اگر استاندار تهران این موضوع را به وزارت کشور ابلاغ کند بلافاصله قابلیت انتشار را خواهد 

داشت. این پیشنهاد طولانی مدت ماست و هر جا که بوده پیشنهاد تقلیل حضور کارکنان را مطرح کردیم.

میزان تاثیر احتمالی ذرات معلق، دی اکسید نیتروژن و ازن بر 
مرگ ومیر کرونا

سخنگوی وزارت بهداشت میزان تاثیر احتمالی ذرات معلق، دی اکسید نیتروژن و ازن بر مرگ ومیر کرونا را اعلام 
کرد.»سیما سادات لاری«  در رابطه با آلودگی هوا و تاثیر آن بر ابتلا و مرگ میرهای ویروس کرونا بیان کرد: نتایج 

بررسی های انجام شده در برخی از کلانشهرهای کشور نشان داده که به ازای هر 10 میکروگرم افرایش غلظت ذرات 
معلق و کوچکتر از ۲.5 میکرون تا ۶ درصد، دی اکسید نیتروژن تا 15 درصد و ازن تا 7 درصد احتمال مرگ بر اثر ویروس 

کرونا را افزایش می دهد. وی با اشاره به خطر آلودگی هوا در فصل پاییز و همزمانی آن با شیوع کرونا افزود: از مردم می خواهیم در 
روزهایی که هوا آلوده تر است، تردد کمتری در بیرون از خانه داشته باشند.لاری ادامه داد: با توجه به شیوع ویروس کرونا، افزایش ابتلا، بستری و 

فوت به علت کووید 19، بهتر است که افراد از تردد بی مورد پرهیز کنند و حتما همانند این چند ماه که از شیوع کرونا می گذرد، طبق پروتکل ها از ماسک 
استفاده کنند.به گفته سخنگوی وزارت بهداشت در صورت عدم اصلاح رفتارهای پرخطر توسط هر یک از ما وضعیت بیماری در کشور به مراتب سخت تر 
و دشوارتر از وضع موجود خواهد شد.وی با درخواست از شهروندان مبنی بر اینکه در خانه ماندن را همچنان به عنوان یک ضرورت اصلی در نظر بگیرند و 

تا حد امکان از روش های مجازی برای دیدارهای خانوادگی استفاده کنند، هر چند که تا حدی دشوار است.
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CBI Expects 
Higher Inflation
In a report on 
macroeconomic variables, 
the Central Bank of Iran 
said soaring foreign 
exchange rates could 
buck the declining trend 
of inflation in the coming 
months. 
Tracking inflation in the 
past few months, the CBI 
said consumer prices 
increased in May to July due 
to declining government 
revenue that spurred 
inflation expectation and 

rattled most markets. 
While inflation growth 
slowed in the past two 
months, the central 
bank predicts that steep 
volatility in financial 
markets has the potential 
to undermine the trend 
and result in a new bout of 
inflation. 
In a press release published 
on its website, the CBI 
said “external factors” 
emanating from the US 
economic sanctions States 
had the biggest negative 
impact on consumer  
prices

34% Decline in Coal 
Concentrate Output
The combined output 
of Iran’s two major coal 
producers reached 42,569 
tons of coal concentrates 
during the sixth Iranian 
month (Aug. 22-Sept. 
21) to register a 34.6% 
decline compared with last 
year’s similar month, the 
Iranian Mines and Mining 
Industries Development 
and Renovation 
Organization reported on 
its website. Tabas Parvadeh 
Coal Company accounted 
for 33,588 tons of the total 
output and Central Alborz 
Coal Company for the 
remaining 8,981 tons. 
IMF Expects 
Iranian 
Unemployment 
Rate to Rise 0.2% in 
2021
The International 
Monetary Fund expects 
the unemployment rate in 
Iran to rise from 12.2% in 
2020 to 12.4% in 2021.
In its latest World 
Economic Outlook report, 
the IMF put the 2019 rate 
at 10.7%.According to the 
Statistical Center of Iran's 
latest report, the country’s 
unemployment rate, the 
proportion of jobless 
population of ages 15 
and above, stood at 9.5% 
in the second quarter of 
the current Iranian year, 
indicating a 1% decline 
compared with the same 
period of last year. 
Rail Passenger 
Trips Down 80% 
Passenger rail services 
have experienced an 80% 
nosedive during the first 
half of the current Iranian 
year (March 20-Sept. 21), 
inflicting 14 trillion rials 
($44.2 million) in losses 
to the Islamic Republic 
of Iran Railways and 
other rail transportation 
companies, according 
to the head of IRIR.“This 
means that a total of 13.7 
million fewer tickets for 
passenger travels were 
sold during the six-month 
period, compared with 
the similar period of last 
year, all of which has to do 
with the outbreak of the 
Covid-19 pandemic,” Saeed 
Rasouli was also quoted 
as saying by IRNA.The 
official noted that many 
passengers cancelled their 
tickets for the Iranian New 
Year holidays (started 
March 20) – the peak 
season for tourism in Iran 
– due to the coronavirus 
outbreak.“Passenger rail 
companies gave full refund 
to close to 1.2 million pre-
purchased tickets worth 
1.07 trillion rials [$3.38 
million]. 
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Mohammad Alikhani 
added that Tehran 
Metro and Tehran 
Bus Company have 
been facing a cash 
crunch since the 
US sanctions were 
reinstated in 2018, 

IRIB reported.
“The spread of the novel 
coronavirus has lent 
another blow to the sector, 
shrinking the number of 
public vehicle passengers 
and inflicting a loss of 5 
trillion rials ($15.52 million) 
on the two companies,” he 
said.
“Over 60% of buses working 
in Tehran are privately-
owned and they will stop 
working if their operations 
have no economic 
justification.”
The official noted that 
negotiations are underway 
to increase public 
transportation fare by 
25% for the second time 
in the current Iranian year 
(started March 20). 
“Although rising prices can 
be discouraging to the public 
and might further shrink the 
number of passengers, the 
best-case scenario is that 
the measure will earn 500 
billion rials [$1.55 million] 
for the transportation 

sector by the end of the 
year [March 2021], which is 
barely sufficient to solve any 
problem,” he said.
Alikhani believes that 
it is unfair to blame the 
mismanagement of officials 
and the worsening state on 
the general public.
Speaking to reporters, 
Mahmoud Tarfa, the head of 
Tehran Bus Company, said 
challenges facing public 
transportation are not a new 
story. 
“Tehran’s buses were 
already insufficient and 
dilapidated, and unable to 
provide a decent transport 
service to citizens. More 
than half of Tehran buses are 
over 12 years old and every 
day more than 300 buses 
break down due to technical 
flaws,” he said.

Tarfa added that the 
outbreak of the lethal 
coronavirus has added to the 
problems, as the bus fleet’s 
daily travels have reduced 
from 1.8 million to less than 
700,000.
“Bus drivers are not even 
recovering earn their 
expenses,” he said.
Pointing to the fact that the 
government has overlooked 
the sector for the past 
decade, Tarfa said, “We 
should wait and see if the 
government officials will 
eventually give support to 
the public transport system 
by the end of current year.”
Losses in the Capital
Three months after the 
Covid-19 entered the 
country, Tehran City Council 
announced that the city’s 
public transportation 

incurred a big loss of 1.2 
trillion rials ($3.7 million) 
per month.
Late May, Alikhani had said 
that with the spread of the 
viral disease, a majority 
of people opt for private 
vehicles over public means 
of transportation for daily 
commutation.
"Normally, the public 
transport system handled 
over five million travels a 
day. The figure has shrunk to 
less than one million these 
days, hurting the livelihood 
of bus and taxi drivers," he 
said then.
“Cab and bus fleets operate 
with a lot of empty seats, as 
only 40% of their capacity 
are utilized. This is while 
most vehicles on the road are 
being used for purposes like 
shopping.”

Iranian, Indian ports 
extend discount for 
mutual port costs
The Indian ports of JNPT and Kandla and the 
Iranian Port of Shahid Rajaei in the southeastern 
city of Chabahar have extended an agreement 
for offering 40% discount to cargos coming from 
or going to either destination for another year, 
according to a local official.  Behrouz Aghaei, the 
director of Sistan and Balouchestan Province 
Department of Ports and Maritime Organization, 
said on Sunday that the discount was introduced 
for the first time a year ago to help further 
strengthen regional bonds, and increase the 
transfer of goods between the two countries.He 
said that since the Iranian and Indian ports agreed 
to offer a 40% discount to port costs last year, the 
two countries have witnessed an incredible rise 
of bilateral exchanges so that Iran’s exports to 
India have excessively increased over the past six 
months.India’s 75,000 tons of donated wheat to 
India were sent to Afghanistan via Iran’s Shahid 
Rajaei Port last year, the official said.

Iran unveils Yalda gas 
field so soon
“Iran will unveil the Yalda gas field up to the next 
two weeks,” Deputy Managing Director of the 
National Iranian Oil Company for Explorations 
Affairs Seyed Ali Moalemi told ILNA.Speaking to 
ILNA news agency, the Iranian official said that 
in the Persian Gulf, a rig is being drilled in Yalda 
Square.Referring to the lack of equipment, he 
said “we have obtained import licenses for all 
the required equipment, but we cannot import 
them,” adding that one company was shut down 
for six months for failing to import equipment.“We 
may be lagging behind in terms of technology, 
but we are ahead of other countries because of 
the specialized forces that we have.”He further 
pointed to drilling exploration wells in the Yalda 
gas field, starting development operations in 
the northern areas of South Pars field [known as 
North Pars], and the design and installation of 
gas pressure boosting platforms as the POGC’s 
next steps in production maintenance.Iran shares 
the supergiant South Pars gas field with Qatar in 
the Persian Gulf. Geographically, one-third of the 
South Pars field is in Iran's possession, while today 
Iran’s gas production from this joint field is equal to 
Qatar. In fact, having just one-third of the field, we 
are producing an equal amount of gas with Qatar.

Neighboring States 
Constitute 70% of $13.5b 
Exports in H1
Iran’s 15 neighbors accounted for 70% of the 
country’s total exports during the first half of 
the current Iranian year (March 20-Sept. 21), 
according to the head of the Trade Promotion 
Organization of Iran.This share stood at 60% over 
the first six months of the previous fiscal year 
(March 21-Sept. 21, 2019) and 55% during the 
first half of the fiscal 2018-19, Hamid Zadboum 
was quoted by IRNA as saying.The official added 
that over the last Iranian year (March 2019-
20), Iran’s exports to its neighboring countries 
stood at $24 billion.The official believes Iran’s 
exports to its neighboring states, namely the 
UAE, Iraq, Turkey, Afghanistan, Pakistan, Russia, 
Oman, Azerbaijan, Turkmenistan, Kuwait, Qatar, 
Kazakhstan, Armenia, Bahrain and Saudi Arabia, 
have the potential to reach $125 billion per year.

Economic constraints and Covid19- have taken a 
toll on Tehran public transportation, as they push 
the sector to the verge of bankruptcy, the head of 
Tehran City Council’s Transportation Commission 
said.

Covid19- Pushes Tehran Public Transport 
Toward Bankruptcy
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“Bus drivers 
are not even 
recovering earn 
their expenses,” 
he said.
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Iran-India trade declines 
due to sanctions and 
pandemic
Vice president of India-Iran Chamber of 
Commerce Parham Rezaei says Iran and 
India’s trade exchange has declined due to the 
U.S. sanctions and outbreak of coronavirus, 
adding that sanctions accounted for 50 
percent of this decline.
Speaking to ILNA, Rezaei said that the decline 
in trade of Iran and India has had two major 
reasons as sanctions’ share of the decline is 
50 percent and some 30 percent is because of 

the pandemic.
He then pointed to the latest statistics and 
condition of trade exchanges between Iran 
and India, saying that although Iran’s Customs 
Administration has not released any precise 
statistics on the volume of imports and 
exports of both countries, the outbreak of the 
virus has affected the trade exchange between 
both states in recent months and imports and 
exports have been declined significantly.
He added that the reason for this decline is 
partly for pandemic and partly for sanctions 
but sanctions’ share is 50 percent and 
pandemic is some 30 percent.

Rezaei added that Iran has talked with India 
to sort out its banking problem, adding that 
considering Iran is facing with forex problem, 
it also faces some challenges which had 
been created by the Central Bank because 
of changes in its policies.He reiterated that 
in case Iran wants to increase the trade 
exchanges, the Central Bank should revise 
its approach towards exports and improve 
it, noting that in return, it should lift ban on 
imports of goods in order that exporters and 
importers themselves sort it out rather than 
the bank seats and waits repatriation of the 
forex into the country by the exporters.



President Hassan 
Rouhani said earlier 
in his speech on Iran’s 
right to import and 
export arms that 
one of the important 
advantages of Iran 
nuclear deal or the 

JCPOA is lifting arms 
embargo which will take 
effect on October 18, 
2020.
Accordingly, Iranian 
professor in Gilan 
University Reza Simbar 
said in an interview 
with IRNA that the 
new sanctions of the 
US Department of the 
Treasury about Iranian 
financial institutes 
will create obstacles to 
Iranian business with 
industrial companies 
and the arms imports and 
exports.
In response to a question 
whether ending arms 
embargo is an important 
achievement of JCPOA, he 
said the sanctions were 
imposed on Iran 13 years 
ago and before signing 
JCPOA. He said that based 
on arms embargo, no 
country was allowed to 
sell advanced weapons 
to Iran.
Lifting the limitations 
were among topics for 
Iranian diplomats agenda 
with foreign ministers of 

six world powers which 
had been imposed on Iran 
unfairly.
Commenting on the 
relations between 
lifting arms embargo 
and Trump’s policies, he 
said the main approach 
taken by US president 
is to withdraw and 
lack of commitment 
to international 
agreements.
He referred to Paris 
Climate Change 
Agreement, putting an 
end to US membership 
with World Trade 
Organization, UN 
humanitarian agencies 
and JCPOA as examples 
of Trump renegade to the 
international agreements 
and the global concerns.
He described Trump’s 
behavior as manifestation 
of the rule of jungle and 

today he is trying to 
deprive Iran of its rights 
under the JCPOA by taking 
advantage of power of 
sanctions
Iranian professors 
believes that Iran could 
pave the way for US 
isolation in international 
policy by standing up 
to Trump’s maximum 
pressure.
Trump wanted to create 
impediments to ending 
arms embargo and to 
extend it by unlawful 
mechanism of so-called 
snapback.
But in fact no country 
in the United Nations 
Security Council followed 
US unilateral approach 
and as so Iran was the 
main winner.
It will become more 
complicated when the 
US does not allow money 

transfer between Iran 
and other powers in the 
world, Simbar said adding 
that the latest financial 
sanctions will make other 
countries unable to do 
business with Iran.
Earlier on Sunday, 
Iranian Foreign Minister 
Mohammad Javad Zarif 
in a message described 
ending arms embargo 
against Iran as a 
momentous day for the 
international community.
Meanwhile, Iranian 
Foreign Ministry 
released a statement 
on termination of 
UNSC Security arms 
restrictions and travel 
ban, saying the definitive 
and unconditional 
termination of arms 
restrictions and travel 
bans requires no new 
resolution.

Iran's Arms Trade Needs 
No Prior Consent from 
UNSC: Envoy
With the termination of the UN arms 
restrictions, Iran’s arms trade with the world 
needs no prior consent from the United 
Nations Security Council, the Iranian 
ambassador to the UN said.
"5 years after Adoption Day of JCPOA—& in 
accordance with UNSCR 2231—illegal arms 
restrictions on Iran are now terminated. As 
of today, Iran's arms trade needs no prior 
consent from UNSC. The US tried to prevent 
this but it failed, as the UNSC rejected all US 
efforts,” Majid Takht Ravanchi tweeted on 
Sunday.
It came after the Foreign Ministry of the 
Islamic Republic of Iran released a statement 
on Sunday, announcing the official 
termination of UN Security Council provisions 
on arms restrictions and travel ban.
It said October 18 is “a momentous day for the 
international community,” praising the world 
for standing with Tehran “in defiance of the US 
regime’s efforts.”
The administration of US President Donald 
Trump suffered an embarrassing loss on 
August 14 as it failed to renew the Iranian 
arms embargo through a resolution at the 
United Nations Security Council (UNSC).
Russia and China voted against the motion 
and the remaining 11 council members, 
including France, Germany and the UK, 
abstained.
Saudi Arabia Says 
Believes in ‘Eventual 
Normalization’ with Israel
 Saudi Foreign Minister Prince Faisal Bin 
Farhan Al-Saud said his country believes in 
“eventual normalization” of ties with Israel, 
the Washington Institute for Near East Policy 
reported.
In a recent virtual meeting with the prince, 
he said, “I believe that the focus now needs to 
be on getting the Palestinians and the Israelis 
back to the negotiating table. In the end, the 
only thing that can deliver lasting peace and 
lasting stability is an agreement between the 
Palestinians and the Israelis.
“If we don’t manage to achieve that, we will 
continue to have that festering wound in the 
region. We are committed to the process of 
peace.
“Peace, we see, is a strategic necessity 
for the region. Part of that is an eventual 
normalization with Israel, as envisioned in the 
Arab peace plan.”
The prince continued, “So, we have always 
envisioned that normalization would happen, 
but we also need to have a Palestinian state 
and we need to have a Palestinian and Israeli 
peace plan.”

JCPOA impacts come to light by expiry of 
arms embargo

Impacts of the Joint Comprehensive Plan of 
Action came to light by the expiry of Iran arms 
embargo 13 years after its imposition by the 
United Nations.
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Russia Says Not Afraid of 
US Sanctions, Will Resume 
Military Cooperation with 
Iran
 Russian Deputy Foreign Minister Sergei Ryabkov said 
Moscow will resume its military cooperation with Tehran 
following the termination of the UN Security Council’s arms 
restrictions against Iran.
“Russia is not afraid of US sanctions because it is 
accustomed to them,” Ryabkov said, according to the TASS 

news agency on Sunday.
He added that Russia is developing multi-aspect 
cooperation with Iran and “cooperation in the military-
technical sphere will proceed depending on needs of the 
parties and mutual readiness to such cooperation in a calm 
fashion.”
The Foreign Ministry of the Islamic Republic of Iran released 
a statement on Sunday, announcing the official termination 
of UN Security Council provisions on arms restrictions and 
travel ban.
The Foreign Ministry said October 18 is “a momentous day 
for the international community,” praising the world for 
standing with Tehran “in defiance of the US regime’s efforts.”

The administration of US 
President Donald Trump 
suffered an embarrassing 
loss on August 14 as it 
failed to renew the 
Iranian arms embargo 
through a resolution 
at the United Nations 
Security Council (UNSC).
Russia and China voted 
against the motion and the 
remaining 11 council members, including 
France, Germany and the UK, abstained.

The 
international 
community's 
support for the 
nuclear deal 
has isolated 
the United 
States, and 
most countries 
mark the 
United 
States as 
incompetent 
to call for 
the return of 
international 
sanctions 
against Iran.
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Legal obstacles 
US faced to 
extend Iran 
arms embargo
 Countdown for the 
lifting of a 2007 arms 
embargo against 
Iran came to an end 
on Sunday although 
the United States 
had launched a 
campaign to extend 
the restrictions on 
Iran from several 
months ago.
The lifting of Iran 
arms embargo is 
taking place under 
the provisions of a 
UNSC Resolution 
2231 (2015) which 
follows a landmark 
Iran nuclear deal 
paving the way for 
a further lifting of 
missile and nuclear 
restrictions on the 
country.   
“As of Sunday, we 
can buy arms from 
whoever we want 
and sell arms to 
whoever we want,” 
President Hassan 
Rouhani said last 
Wednesday.
UN Security Council 
2231 was adopted 
few after the Iran 
nuclear deal – known 
as JCPOA – was 
concluded to help 
resolve part of the 
remaining missile 
and arms issues.
The Resolution 
provided that Iran’s 
arms embargo shall 
be lifted within a 
five-year period 
which came to an end 
today (October 18, 
2020).
Under the provisions 
of the Resolution, the 
missile restrictions 
on Iran shall be 
removed within 
eight years from 
the date on which 
the Resolution was 
adopted, setting a 
10-15 time period 
for lifting nuclear 
restrictions on the 
country.
The Trump 
administration did 
whatever it could to 
prevent the lifting of 
Iran arms embargo 
and in its last 
attempt, Washington 
proposed a draft 
resolution to the UN 
Security Council for 
extending the arms 
restrictions on Iran.
However, except 
for Dominican and 
the US itself, all the 
rest 13 members of 
the Council either 
voted against the US 
draft resolution or 
abstained.
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Speaker: End of Iran arms 
embargo great failure for 
US government
Iranian Parliament Speaker Mohammad Baqer Qalibaf said 
that lifting the arms embargo on Iran was a great failure 
for the US government and it is a victory for Iranian nation 
when the US snapback attempt was thwarted by the United 
Nations Security Council.
Addressing the formal session of Majlis on Sunday, Qalibaf 
said that the expiry of the United Nations arms embargo 
on Iran envisaged by the UNSC Resolution 2231 took effect 
today, and this is a great failure for the US government and 
a great achievement for the Iranian nation enabling Iranian 
Government to buy and sell conventional weapons.
Earlier on Sunday Iranian Foreign Ministry released 
a statement on termination of UNSC Security arms 

restrictions and travel ban, saying the definitive and 
unconditional termination of arms restrictions and travel 
bans requires no new resolution.
"In one of the JCPOA’s innovations, the definitive and 
unconditional termination of arms restrictions and travel 
bans requires no new resolution, nor does it require any 
statement or any other measure by the Security Council. 
The lifting of arms restrictions and the travel ban were 
designed to be automatic with no other action required," 
the statement reads.
"The country’s deterrence stems from native knowledge 
and capability, as well as our people’s power and resilience. 
In contemporary history Iran—despite its power disparity 
— has never started a war. Regrettably lucrative weapon 
deals — concluded mainly between Western powers and 
some regional countries — have contributed greatly to, 
and aggravated commission of, war crimes in the region, 
including the ongoing aggression against the Yemeni 

people," 
it added.

Meanwhile,  Foreign Ministry spokesman Saeed 
Khatibzadeh in a Twitter message pointed to the expiry 
of the United Nations arms embargo against Iran, saying 
that peace and stability in the region have always been top 
priority of Iran.

News

Termination of UN 
Arms Ban A ‘Win for 
Multilateralism’: Iran’s 
Zarif
Iran’s Foreign Minister Mohammad Javad 
Zarif described the termination of the UN 
Security Council’s arms restrictions against 
Tehran in defiance of Washington’s efforts as 
“a win for the cause of multilateralism and 
peace and security in our region”.
“A momentous day for the international 

community, which— in defiance of malign 
US efforts—has protected UNSC Res. 2231 
and JCPOA. Today's normalization of Iran’s 
defense cooperation with the world is a win 
for the cause of multilateralism and peace 
and security in our region,” Zarif tweeted 
on Sunday.The tweet came after the Foreign 
Ministry of the Islamic Republic of Iran 
released a statement earlier in the day, 
announcing the termination of UN Security 
Council provisions on arms restrictions and 
travel ban. 
The Foreign Ministry said October 18 is 

“a momentous day for the international 
community,” praising the world for standing 
with Tehran “in defiance of the US regime’s 
efforts.”The administration of US President 
Donald Trump suffered an embarrassing 
loss on August 14 as it failed to renew the 
Iranian arms embargo through a resolution 
at the United Nations Security Council 
(UNSC).
Russia and China voted against the motion 
and the remaining 11 council members, 
including France, Germany and the UK, 
abstained.



Iran announces termination of UNSC arms 
restrictions and travel ban
Iranian Foreign Ministry released a statement on termination of UNSC 
Security arms restrictions and travel ban, saying the definitive and 
unconditional termination of arms restrictions and travel bans requires no 
new resolution.
"In one of the JCPOA’s innovations, the definitive and unconditional termination 
of arms restrictions and travel bans requires no new resolution, nor does it require any 
statement or any other measure by the Security Council," the statement reads.
Earlier,  Iranian President Hassan Rouhani congratulated Iranians over the end of ten years of 
cruel arms sanctions against the nation and said this will come as a result of Iran's struggle against 
the US in the past four years.

Pakistani Government 
strongly rejected allegation 
of military support to 
Azerbaijan made by the 
Armenian Prime Minister 
that Pakistan Special 
Forces were taking part 
in the conflict of Nagorno-
Karabakh with Azeri 
forces, calling it a negative 
propaganda.
Pakistan foreign ministry 
in a statement on Saturday 
said: We have seen the 
transcript of Armenian 
Prime Minister’s interview 
on 15 October with a 
Russian TV referring to 
some unsubstantiated 
reports alleging 
involvement of Pakistani 
special forces alongside 
Azerbaijani army in the 
ongoing conflict.
“We categorically reject 
these baseless and 
unwarranted comments 
by the Armenian Prime 
Minister,” it said.

CALL TO PRAYER TIME IN ISFAHAN

WEATHER
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Morning call to prayer : 
04:50:02   
Noon call to prayer : 
11:48:13  
Evening call to prayer: 
17:43:22  
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Speaking in an interview with IRNA, Sengupta 
commented on US claim with regard to 
reinstating UN sanctions against Iran, saying: 
“The imposition of the sanctions on Iran, 
the so-called ‘snapback’ was unilateral and 
imposed despite opposition from European 
allies. There has been similar opposition from 
Russia and China.”
“Britain, France and Germany had sent a letter 
ahead of the US announcement saying that 
sanctions relief should continue beyond 20th 
September,” he added.
“The Trump administration is very much on 
its own in taking this action,” the UK journalist 
reiterated.
Elaborating on the measures taken by the 
European countries with regard to supporting 
Iran nuclear deal, he said: “The E3 has, as 
mentioned, argued against the sanctions and 
say they are doing what they can to keep the 
JCPOA alive.”
“The financial mechanism, INSTEX, had its 
first deal on trading with Iran a few months ago 
with medicine being sold to Iran by a German 
company.” 
“President Macron, in particular, has been quite 
upbeat about INSTEX, but the fact remains 
that most major companies would be wary of 
using the system because of the threat of US 
secondary sanctions,” Sengupta noted.
“In reality, like so much else around the world, 
governments are waiting to see what happens 
in the US election.”
“It is now pretty clear that the current US 
administration is out of step with much of the 
international community, including Western 
allies, on not just JCPOA, but a lot of other 
issues,” he said in response to a question 
whether Trump administration’s anti-JCPOA 

policy would lead to confrontation with the 
international community in general and the 
Security Council in particular.
“But this is an administration which has turned 
away from a multilateral approach and is vocal 
about its unilateral stances.  So it is unlikely that 
it will change its ways,” he stated.
When asked to comment on US next move 
against Iran after UNSC opposition, Sengupta 
said: “The natural expectation would be that 
the US would continue with draconian actions. 
We may see, for example, it agreeing to sell F-35 
warplanes to the UAE, ashough the Israelis will 
object to that.”
“But then, if Trump does win, he may want 
to make a mark as a ‘peacemaker’ as he 
claims to have done with Iran. We will see 
different approach to the JCPOA under a Biden 
presidency,” he added.
Referring to the fact the arms embargo on Iran 
is now coming to an end under UNSC resolution 
2231, he offered his view on what this means 
for Iran, china and Russia in one hand and US 
and Europe in the other.
He said: “Not quite in those terms. The 
European states did not support the extension 
of the arms embargo despite US pressure.”
“Having said that, the Western states have said 
they do not want countries like Russia and 
China to sell Iran advanced offensive weapons,” 
he said.
The senior journalistn went on to note that: 
“There is also a feeling in Western capitals 
that Iran would not be able to afford expensive 
advanced weapons because of its economic 
problems.”
Commenting on US policy toward Iran after 
upcoming presidential elections, he said: 
“Biden may well try to resuscitate the JCPOA, 
albeit with some modifications. We’ll need 
to see how this evolves with the rest of his 
policies.”
“It’s worth bearing in mind that one aim of 
‘snapback’ by the Trump administration may 
well have been to scupper  Biden  on JCPOA in 
the expectation/hope that Iran would react 
by pulling out of the nuclear deal,” Sengupta 
added.

"I think unfortunately it's not safer, which 
is not to say that there haven't been some 
important positive decisions made and 
some important accomplishments," he said, 
including withdrawing from a Cold War-era 
nuclear arms control treaty with Russia.
"The trouble is, there has been no overarching 
strategy in the Trump administration," Bolton 
told NPR on Friday. "So that the series of 
decisions that have been made really have 
not followed a pattern that leads us over a 
sustained period of time to a stronger 
position internationally. And I think that is a 
fundamental failing in the administration's 
approach that contributes to the general 
conclusion, netted out across all the different 
issue areas that we're not in a stronger position 
today than we were when the administration 
took office."
Bolton's book about his time in the White 
House, The Room Where It Happened, contains 
a multitude of allegations against Trump and 
his foreign policy. Trump has denied them.

Bolton added that there are "two main threats" 
to the US: China and Russia, because of "their 
nuclear capabilities, among other things."
"With respect to both of those countries," 
Bolton said, "we have no strategy."
"These are all problems that are accentuated 
by the president's ad hoc, almost random 
decision-making," he said. "As I say, it produces 
decisions that I do agree with from time to time, 
but it does not produce a coherent, effective, 
sustained policy, which is what you need to be 
successful in national security."
As national security adviser, Bolton also shifted 
how the nation would prepare for biological 
threats. In 2018, long before COVID-19, The 
Washington Post reported that Rear Adm. 
Timothy Ziemer, the NSC official in charge of 
the country's pandemic response, left under 
his watch as part of a restructuring that Bolton 
organized. Ziemer's departure meant that no 
senior administration official was focused 
solely on global health security, but Bolton 
argues that his decision was made "precisely 
because I saw biological threats as a priority."
"I combined that directorate with the director 
dealing with weapons of mass destruction, 
which include nuclear and chemical weapons 
and biological weapons," Bolton said. "I felt that 
would actually strengthen the NSC's ability to 
deal with potential pandemics."

UK journalist: US much on its own in taking 
anti-Iran policy

John Bolton: US 'Not Safer' Today than It Was 
before Trump Presidency

Defense and Security Editor for ‘The Independent’ Kim 
Sengupta referred to US’ failure in killing Iran nuclear deal 
and reinstating UNSC sanctions against Iran, saying The 
Trump administration is very much on its own in taking this 
action.

 John Bolton, who worked as national security adviser to US 
President Donald Trump from 2018 to 2019, told NPR's All 
Things Considered that he does not believe the United States is 
safer today than it was four years ago.

"These are 
all problems 
that are 
accentuated by 
the president's 
ad hoc, almost 
random 
decision-
making," he 
said. "

“Having said 
that, the 
Western states 
have said they 
do not want 
countries like 
Russia and 
China to sell 
Iran advanced 
offensive 
weapons,” he 
said.

Afghanistan's 
Abdullah in Tehran 
for peace, bilateral 
talks
Chairman of Afghan Peace Council 
Abdullah Abdullah arrived in the 
Iranian capital on Sunday to discuss 
the peace process in Afghanistan as 
well as bilateral issues.
In his three-day visit to Tehran, 
Abdullah will hold meetings with 
top Iranian officials.
The meetings will focus on the latest 
developments in peace talks in 

Afghanistan.
Abdullah is accompanied by a 
number of Afghan officials and 
lawmakers.
In September, Iranian Foreign 
Minister Mohammad Javad Zarif in 
an interview with Fareed Zakaria- 
CCN's host and member of Board 
of Directors of the US Council on 
Foreign Relations- spoke about 
peace in Afghanistan and said "Well, 
Iran has always been a participant 
in any peace effort, from the Bonn 
Conference in 2001 where Iran 
played a leading role in getting 
the parent government in place 

in Afghanistan to all regional 
attempts.
"We believe that there were major 
flaws in the attempt by the United 
States —in the recent process. I 
believe the United States engaged 
in an all-out effort to simply get out 
of Afghanistan—which is good, 
but it should not be at the expense 
of the people of Afghanistan and 
at the expense of the democratic 
process in Afghanistan, at expense 
of the achievements of the—of the 
international community and the 
Afghan people over the past twenty 
years," he said.



قیمتمرغبالاترهممیرود؟
نایب رئیس کانون سراسری مرغداران گوشتی با بیان اینکه کمبود و گرانی نهاده های دامی دلیل گرانی مرغ است 

گفت: در صورتی که تامین نهاده تسهیل نشود قیمت بالاتر هم می رود.
حبیب اسدالله نژاد با اشاره به افزایش قیمت مرغ به کیلویی ۲۵ هزار تومان، گفت: افزایش هزینه های تولید و 

کمبود نهاده های مورد نیاز تولیدکنندگان دلیل اصلی این مساله است.
وی درباره اینکه چه پیش بینی برای روزهای آینده در این زمینه دارید؟،افزود: اگر تأمین نهاده ها تسریع شود و این 

محصولات با سرعت بیشتر و قیمت کمتری به دست تولیدکنندگان برسد، سهمیه اختصاصی مرغداران افزایش یابد 
می توان به کاهش قیمت در بازار امیدوار بود در غیر این صورت شاهد افزایش مجدد نرخ خواهیم بود.

این فعال بخش خصوصی تصریح کرد: ظاهراً نرخ مصوب جدید مرغ هم در ستاد تنظیم بازار به تصویب رسیده و احتمالاً تا آخر 
هفته جاری رسماً ابلاغ می شود.

پیش از این یک منبع آگاه گفته بود: قیمت جدید هر کیلوگرم مرغ زنده ۱۳ هزار تومان با ۱۰ درصد افزایش و کاهش در استان ها تصویب شده که 
این رقم مورد رضایت مرغداران نیست و به نظر آنها در شرایط فعلی قیمت هر کیلوگرم مرغ زنده حداقل ۱۶ هزار و ۵۰۰ تومان است. مرغ زنده با 

طی فرایند کشتار، با ضریب قیمت ۱.۵ )۱.۵ برابر قیمت مرغ زنده( بدست مصرف کننده می رسد.

تعرفهبرقمشترکانپرمصرفافزایشپیداخواهدکرد
اگرمشترکان پرمصرف برق با شروع اردیبهشت ماه ۱۴۰۰ همچنان پرمصرف باقی بمانند، علاوه بر افزایش 
۱۶ درصدی تعرفه برق پرمصرف ها در سال آینده، مشــمول افزایش ۱۰ درصدی تعرفه برق مازاد بر آن هم 

خواهند شد.
طرح »برق امید« به امید کاهش سطح مصرف برق در کشور و صرفه جویی بیشتر در این زمینه، از ابتدای آبان ماه 

سال جاری اجرایی می شود. در حال حاضر از مجموع حدود ۳7 میلیون مشترک برق، حدود ۳۰ میلیون مشترک 
خانگی داریم که از این تعداد، با جداســازی حدود ۱.۵ میلیون خانه خالی در کشور و همچنین تعداد قریب به ۲ 

میلیون سکونت گاه  موقت، حدود 8.۵ میلیون مشترک کم مصرف برق در کشور داریم. این رقم، طبق برآوردی به دست 
آمده که بر اساس عملکرد مشترکان بخش خانگی در سال های 97 و 98 بوده است. حدود 8۲ درصد از مشترکان بخش خانگی 

در مناطق عادی کشور و ۱8 درصد مابقی در ۴ منطقه گرمسیر ۱، گرمسیر ۲، گرمسیر ۳ و گرمسیر ۴ ساکن هستند. برای ماه های گرم سال الگوی 
کم مصرفی برای مناطق عادی ۱۰۰ کیلووات ساعت و برای مناطق گرمسیر بین ۱۵۰ تا ۴۰۰ کیلووات ساعت بوده و برای ماه های غیر گرم، الگوی 
کم مصرفی برای همه مناطق کشور 8۰ کیلووات ساعت است. به عبارتی کسانی که تا سقف الگوی کم مصرفی، مصرف برق در هر ماه داشته باشند، در 

طرح برق امید، مشمول تخفیف ۱۰۰ درصدی در بهای برق و درواقع مشمول برق رایگان خواهند شد.
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نکته جالب این است 
که اگر چه نقش 

معاملات و قیمت های 
غیر رسمی )شبانه( 

رو به افزایش 
است، اما به اعتقاد 

کارشناسان،  بخش 
عمده ای از معاملات 

انجام شده در این 
بازار، کاذب بوده و کم 

عمق است
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رییس سازمان هواپیمایی 
کشوری خبر داد

جبران هزینه 
ایرلاین ها به جای 

افزایش قیمت بلیت 
هواپیما

رییــس ســازمان هواپیمایــی 
کشوری از تعیین تکلیف قیمت 
بلیت هواپیما در روزهای پیش رو 
خبر داد و گفت: در صددیم تا در 
جلسه مشترکی که با حضور وزیر 
راه و شهرسازی برگزار می شود، 
امکاناتی برای ایرلاین ها در نظر 
بگیریم که هزینه هــای آن ها تا 
زمانی که قیمت ارزپایین می آید، 

جبران شود.
تورج دهقانی زنگنه  اظهار کرد: 
در این هفته جلسه ای با وزیر راه 
و شهرسازی برگزار می شود که 
نتیجه مثبتی خواهد داشت. در 
این جلسه شرکت های هواپیمایی 
صحبت هــا و نگرانی های خود 
را با وزیر در میــان می گذارند و 
تصمیم گیری مناســبی درباره 
قیمت بلیــت هواپیمــا گرفته 

خواهد شد.
وی افــزود: مســلما اجــازه 
نمی دهیم به مردم در شــرایط 
کنونی فشــار بیایــد و ۱ما هم 
دغدغه مردم را داریم و به همین 
دلیل امکاناتی برای ایرلاین های 
داخلی در نظر گرفته ایم تا آن ها 
بتواننــد مدتی تحمــل کنند و 
قیمت بلیت هواپیما را در شرایط 

التهابات ارزی افزایش ندهند.
رییــس ســازمان هواپیمایــی 
کشــوری در پاســخ به سوالی 
مبنی بــر اینکه جلســه در چه 
روزی برگزار شده و چه امتیازاتی 
می توانید به ایرلاین ها بدهید تا 
جلوی افزایــش قیمت ها گرفته 
شــود؟ گفت: تاریخ جلسه هنوز 
مشخص نیســت و راه حل های 
بسیاری برای جبران هزینه های 
شــرکت های هواپیمایی وجود 
دارد که همه این مسائل باید در 
جلسه مذکور مورد بررسی قرار 
گیرد تا به نتیجه مطلوبی برسیم 
اما مســلما در این هفته تکلیف 
قیمت بلیت هواپیما مشــخص 

می شود.

ایسنا
خـــبـــر

ISFAHAN
N E W S

در ســاعات پایانــی روز 
پنجشــنبه )۲۴ مهرماه( 
ادعــای ورود قیمت دلار 
به کانال ۳۲ هزار تومان به 
سرعت در تمامی رسانه های 
داخلی و خارجی منتشر شد. 
این در حالــی بود که عصر 
همان روز که صرافی هــا و کارگزاری های 
بانکی کار خود را خاتمه داده بودند، دلار 
در محدوده ۳۱ هزار و 7۰۰ تومان معامله 
شده بود و پس از این زمان به دلیل تعطیلی 
بازار، امکان نقل و انتقال رسمی اسکناس و 

حواله های ارزی فراهم نبوده است.
انتشار این ادعا، تحت عنوان تعیین نرخ در 
»معاملات شــبانه« مطرح شد. معاملات 
شــبانه به معاملاتی اطلاق می شــود که 
توســط شــبکه های مجازی بازار ارز در 
ســاعاتی که صرافی ها و کارگزاری های 
بانکی تعطیل هســتند و امــکان انجام 
هیچ گونه معامله رسمی ارز وجود ندارد، 

انجام می شوند.

   نبض بــازار ارز در اختیار دلالان 
مجازی

بازار ارز ایران از ابتــدای دهه 9۰ با پدیده 
رسانه های مجازی مواجه شد. اگر تا پیش از 
آن زمان نرخ ارز متاثر از تحولات بین الملل 
و همچنین عملیات بانک مرکزی در بازار 
و صحنه گردانی صرافان، عرضه کنندگان 
و البتــه دلالان در خیابــان منوچهری و 
چهارراه استانبول و خیابان فردوسی تعیین 
می شــد، اما با ورود ســایت ها، کانال ها و 
اپلیکیشن هایی در بستر اینترنت، بازیگر 

جدیدی هم در تعیین نرخ ارز پیدا شد.
بازیگری که در ابتدا با تصور شکسته شدن 
انحصار دلالان مشــهور بازار و همچنین 
ایجاد امکان اطلاع رســانی گسترده برای 
تمامی متقاضیان ارز، حضورش با استقبال 
سیاست گذار هم همراه بود و در ادامه راه 
و با اســتقبال انبوه مخاطبــان از مجاری 
آنلاین، چنان جایگاهــی را پیدا کرد که 
گویی نبض بازار اطلاع رسانی و نرخ های ارز، 
حواله ها و غیره را در اختیار گرفته است.  اما 
با داغ شدن معاملات ارز در فضای مجازی، 
ضرورت نظارت و کنترل تخلفات در این 
بازار هم جدی شد، اما نداشتن توجه کافی 
برای ضابطه مند کردن معاملات مجازی 
و همچنین پیچیدگی هــای ذاتی فضای 
مجازی نسبت به بازار سنتی، باعث شد که 
پدیده دلالی در چهره ای جدید خود را به 

بازار نشان دهد.
از سال ۱۳9۶ وجود این بازار مجازی مورد 
توجه قرار گرفت و بانک مرکزی با استناد 
به آیین نامه و دستورالعمل عملیات ارزی 
برای کنترل و تحت نظــارت درآوردنش 
تلاش کرد، اما در ابتدا به دلیل ضعف های 
فنی و قانونی با همراهی سایر دستگاه ها 

همراه نشد.
هر چنــد امروز نزدیک به ســه ســال از 
شــکل گیری این دغدغه در سطح کلان 
سیاســت گذاران کشــور می گذرد، اما 
همچنان به دلیل نبود سازوکارهای روزآمد 
حقوقی و قضایی برای کنترل این پدیده، 
دلالان مجازی همچنان مشغول جولان 

دادن هستند.
نکته جالب این اســت کــه اگر چه نقش 
معاملات و قیمت های غیر رسمی )شبانه( 
رو به افزایش است، اما به اعتقاد کارشناسان،  
بخش عمده ای از معاملات انجام شده در 

این بازار، کاذب بوده و کم عمق است.
در حال حاضر فعالان بــازار ارز می گویند 
بخش مجازی این بــازار به صورت عمده 
در اختیار حلقه هایی قرار دارد که راس هر 
چهار حلقه در خارج از کشــور قرار گرفته 
است. این حلقه ها با سواستفاده از جذب 
مخاطب گسترده ای که انجام شده است 
به وسیله ســایت ها، کانال های تلگرامی 
و اپلیکیشــن های خود، بــه راحتی این 
امکان را یافته اند تــا در مواقعی که بازار به 
هر علت، آمادگی التهاب را دارد، بر شدت 

و عمق این التهاب بیافزاینــد.  در چنین 
شرایطی است که بسیاری از کارشناسان 
و همچنین مســئولین عالی کشور مانند 
روسای کل پیشین و فعلی بانک مرکزی 
و همچنین دادستان فعلی تهران معتقدند 
که شبکه های مجازی نقش چشم گیری در 
بالا رفتن قیمت ارز و برهم خوردن تعادل 

بازار دارند.
از مهمترین پدیده هایی که فضای مجازی 
در بازار ارز ایجــاد کرده، معاملات فردایی 
و معالات شبانه اســت. پدیده »معاملات 
فردایی«،  به طور همزمان در بازار سنتی 
و مجازی مطرح بــوده و به عنوان نوعی از 
معامله با اســتقبال مواجه شده است؛ اما 
»معاملات شبانه« ارز، ویژگی اختصاصی 
کانال ها و سایت های مجازی است. چرا که 
آن ها می توانند در حالی که به طور معمول 
بازار ارز در حدود ساعت ۶ تا 8 عصر کار خود 

را خاتمه می دهد، همچنان تا نیمه شب 
معاملات خود را ادمه دهند.

   آفت معاملات شبانه بر دامن بازار 
ارز

در ماه های اخیــر بازار ارز شــاهد جدال 
ســنگین میان بازارساز با ســفته بازان و 
نوسان گیران است. در این جدال بازارساز با 
بهره بردن از ابزار صرافی ها و کارگزاری های 
بانکی، ســعی در خنثی ســازی اقدامات 
مخربانه کانال های مجازی در بازار و کنترل 
آن دارد. اما در سوی دیگر،  دلالان مجازی 
برای غلبه بر بازارساز، به افزایش انتظارات 
تورمی جامعه دل خــوش کرده اند. آن ها 
برای دســتیابی به هدف خود، به صورت 
عمده از دو حربه روانــی بهره می برند. در 
مرحله نخست، پمپاژ نگرانی در بستر جامعه 
با انتشار گسترده اخبار منفی یا در بسیاری 

از مواقع شایعات بی اساس و اما در مرحل 
دوم آنها از بازار مبهم و بدون کنترلی به نام 
معاملات شبانه و روزهای تعطیل استفاده 

می کنند.
معاملات شــبانه اصطلاح بــه معاملاتی 
اطلاق می شــود که توســط شبکه های 
مجازی بازار ارز در ســاعاتی که صرافی ها 
و کارگزاری های بانکی تعطیل هستند و 
امکان انجام هیچ گونه معامله رســمی ارز 

وجود ندارد، انجام می شوند.
به گفته فعالان بازار ارز، گردانندگان این 
حلقه های مجازی در این ساعات که حضور 
رقیب خود را در بازار احساس نمی کنند، 
با ترتیب دادن معاملات کاغذی یا همان 
ســفته بازی قیمت ارز را طــی معاملات 
فردایی، به نوعی تنظیم می کنند تا بتوانند 
سود خود را از نوسان گیری روز آینده بازار 

به دست  آورند.

التهاب آفرینی دلالان خارج نشین در بازار ارز 

اسمرمز؛»معاملاتشبانه«
دلالانی که رد پای آنها به خارج از کشــور می رسد با اعلام 
قیمت دلار و ســایر ارزهــا در ســاعت ها و روزهایی که 
صرافی ها و کارگزاری های رسمی بازار ارز تعطیل هستند، 
با تشنج آفرینی در بازار ارز، تلاش ها برای مهار التهاب بازار 
را بر باد می دهند که این موضــوع، ضرورت ورود جدی تر 
نهادهای امنیتی و قضایی به موضوع »معاملات شبانه« بازار 

ارز را گوشزد می کند.

تسهیلات

صاحبان مشاغل برای دریافت وام کرونایی ۴ روز مهلت دارند
صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا، برای ثبت نام جهت دریافت تسهیلات تنها تا پایان مهر ماه مهلت 

دارند که طبق اعلام وزارت کار، این مهلت دیگر تمدید نخواهد شد.

پس از شیوع کرونا و به مخاطره افتادن وضعیت کسب و کار کشور اعلام شد که تعداد بنگاه های آسیب دیده ذیل ۱۴ 
رسته منتخب و 8۴8 زیررسته ۳ میلیون واحد است که ۱.۳ میلیون واحد آن بیمه شده و دارای کد کارگاهی و ۱.7 
میلیون واحد فاقد بیمه و کد کارگاهی هستند؛ همچنین در این واحدها ۲.8 میلیون نفر بیمه شده و ۳ میلیون نفر فاقد 
بیمه مشغول به کار هستند. در این راستا دولت اعلام کرد که برای جلوگیری از ریزش نیروی کار و کاهش زیان های 
وارده به کسب و کارها، تســهیلاتی را از ۱۶ تا بیش از ۲۰۰ میلیون تومان با سود ۱۲ درصد به صاحبان کسب و کار 
پرداخت خواهد کرد که در همین ارتباط دولت با معرفی سامانه https://kara.mcls.gov.ir/، به صاحبان کسب 

و کار اعلام کرد که برای دریافت وام هر چه زودتر با مراجعه به این سامانه، فرایند ثبت نام را انجام دهند.
ابتدا اعلام شد که اواسط مرداد ماه آخرین مهلت ثبت نام کسب و کارها برای دریافت تسهیلات کرونایی است اما در 
ادامه با چند بار تمدید، پایان مهر ماه آخرین مهلت برای ثبت نام کسب و کارها اعلام شد که منصوری معاون وزیر کار 
در این ارتباط تاکید کرده است که این زمان دیگر تمدید نخواهد شد از این رو صاحبان مشاغل اگر تمایلی به دریافت 

تسهیلات دارند تنها تا ۴ روز دیگر می توانند ثبت نام کنند.

خـــبــــر بازار سرمایه

ایسنا
گـــزارش

خبری 
از تزریق ریالی نیست

بورس منتظر ارز نباشد!
با وجــود توافقات 
و  صــورت گرفته 
مجوزهــای صادر 
شده برای تزریق بخشی از منابع صندوق 
توسعه ملی به بازار سرمایه تاکنون انجام 
نشده و جریان آن همچنان در ابهام پیش 
می رود، این در حالی است که اگر منابع 
ریالی صندوق نزد بانکها پاسخگو نباشد 
ورود منابع ارزی با توجه به خط قرمزهای 

موجود بعید به نظر می رسد.

 بیش از یک ماه پیش بود که مسئولان بورس 
اعلام کردند بــا پیگیری هــای وزارت اقتصاد 
انتقال یک درصد از منابع صندوق توسعه ملی 

به صندوق تثبیت بازار انجام می شود.
این ماجرا از همان اول مبهم بود و  مسئولان در 
بخش بورس، وزارت اقتصاد و صندوق توسعه 
ملی یا هیات امنای صندوق توسعه ملی در رابطه 
با آن به صراحت صحبت نکردند که قرار است 
این منابع از کجا و به چه میزان تامین و به بورس 
تزریق شود و بعد از صدور مجوزها چه روالی در 
حال طی شدن است، فقط به توافق و حل ابهام 
و وعده های هــر هفته ای بــرای انتقال منابع 

بسنده کردند.
اشاره شــده بود به مجوزی که از گذشته برای 
سرمایه گذاری صندوق در بازار سرمایه وجود 
داشته اســت ولی ابعاد آن مشــخص نشد. به 
هر حال موضوع در ابهــام پیش رفت تا این که 
صندوق توسعه ملی اعلام کرد آماده همکاری 

برای انتقال منابع به بورس است.
چندی قبل هم  پورمحمدی - معاون اقتصادی 
سازمان برنامه و بودجه -گفت که ابهاماتی در 
رابطه با منابع وجود داشته که در جلسه هیات 
امنای صندوق توســعه ملی مطرح و برطرف 

شده است.

  میزان ریال مشخص نیست خبری هم 
از آن نیست

در حالی از چند هفته گذشــته مسئولان فقط 
اعلام می کنند که انتقال منابع به زودی انجام 
می شود و در جریان است که رابطه با منابعی که 
قرار است از صندوق توسعه ملی به بورس آمده 
و از آن حمایت کند دو مورد وجود دارد؛ اول این 
که مجوزی که مسئولان از آن صحبت کرده اند 

به منابع ریالی صندوق توسعه ملی بر می گردد.
این در حالی است که هر ساله بخشی از درآمد 
نفت به حســاب صندوق توسعه ملی واریز می 
شود که از منابع آن به صورت ریالی و ارزی در 
قالب  تسهیلات در اختیار متقاضیان مشمول قرار 
می گیرد. از ابتدا بخشی از منابع براساس تکالیف 
قانونی به صورت تسهیلات ریالی اختصاص پیدا 
می کرد که طبق قوانین بودجه سنواتی تا انتهای 
سال ۱۳9۳ از طریق انعقاد قرارداد عاملیت ریالی 
با بانک های عامل پرداخت شد. اما از ابتدای سال 
۱۳9۴ و در اجرای حکم ماده )۵۲(قانون الحاق 
برخی مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی 
دولت )۲( صندوق نسبت به سپرده گذاری ریالی 
در بانک های دولتی و خصوصی جهت اعطای 
تسهیلات ریالی به طرح های اقتصادی موضوع 

این حکم اقدام کرد.
حال مجوزی که قرار اســت طــی آن منابع از 

صندوق به بورس برود همین ســپرده گذاری 
ریالی در بانکها از ســال ۱۳9۴ به بعد است که 
هنوز انجام نشــده و رقم آن مشــخص نیست 
ولی ظاهرا رقم به ۱۰ هــزار میلیارد تومان هم 

نمی رسد.

  خط قرمز تزریق ارزی
اما نکته دیگر این اســت که اگــر منابع ریالی 
صندوق توسعه ملی پاسخگوی نیاز بازار سرمایه 
در حد تعیین شده نباشد ممکن است پای منابع 
ارزی صندوق مطرح شود که این در مرحله اول 
نیاز به مجوز داشته داشته و بعد باید بانک مرکزی 
منابع ارزی صندوق را به ریال تبدیل کرده و در 

اختیار بازار سرمایه قرار دارد.
به نظر نمی رسد با توجه به حواشی که طی مدت 
اخیر در مورد تبدیل منابع ارزی صندوق توسعه 
ملی وجود داشــته این روال در مورد تزریق به 
بورس  عملیاتی شــود. به هر صورت زمانی که 
منابع صندوق توسعه ملی در دسترس نیست هر 
گونه الزامی برای تبدیل منابع آن به ریال به نوعی 
استقراض از  بانک مرکزی خواهد بود که از عوامل 

افزایش پایه پولی و به دنبال آن رشد تورم است.
موضوعی که چندی پیش همتی - رئیس کل 
بانک مرکزی - در رابطه با ماجرای پیش آمده 
برای کســری بودجه دولت به آن اشاره کرده و 
گفته بود زمانی کــه دولت طبق مصوبه قانونی 
بخشی از منابع صندوق توسعه ملی را به ریال 
تبدیل کرد تا در بودجه مورد استفاده قرار دهد 
عاملی برای افزایش پایه پولــی و به دنبال آن 

افزایش تورم در ماه های بعد شده بود.
حتی در ماجرای اختصاص یک میلیارد یورویی 
منابع صندوق توسعه ملی به هزینه های کرونا 
به وزارت بهداشت نیز همین مساله مطرح است 
و تزریق منابع و تبدیــل منابع صندوق به ریال 
به صورت تدریجی و هر مان کــه ارز در اختیار 
بانک مرکزی قرار می گیرد انجام می شود، چرا 
که مسئولان بانک مرکزی تاکید  دارد هر گونه 
تبدیل دلار به ریال با توجه به در دسترس نبودن 
منابع صندوق توسعه ملی عاملی برای افزایش 

تورم و اختلال در سیاست های پولی می شود.
در این شرایط به نظر نمی رسد احتمالی برای 
تزریق منابع ارزی صندوق توسعه ملی به بازار 
سرمایه وجود داشته باشــد و از سوی دیگر این 
که منابع ریالی چه میان بــوده و آیا یک درصد 
آن پاسخگوی نیاز بازار سرمایه و سرمایه گذاری 
صندوق توسعه ملی در بازار است یا نه جای سوال 
دارد که تاکنون مسئولان از هرگونه توضیحی 
در این رابطه خودداری کرده و ماجرا را در ابهام 

پیش برده اند.
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فراخوان شناسایی استارت آپ های سرمایه پذیر حوزه تجهیزات پزشکی
صندوق نوآوری و شکوفایی ریاست جمهوری برای شناسایی طرح ها و استارت آپ های سرمایه پذیر حوزه 
تجهیزات پزشکی فراخوان منتشر کرد. در این راستا، رویداد »دوشنبه های استارت آپی« حوزه تجهیزات 
پزشکی روز ۲۶ آبان ماه برگزار خواهد شد. بر این اساس استارت آپ ها و شرکت های دانش بنیان این حوزه که 
علاقمند به جذب سرمایه گذار هستند می توانند تا شنبه ۱۷ آبان ماه تقاضای خود را از طریق تکمیل کاربرگ 

منتشر شده اعلام و کاربرگ تکمیلی را به آدرس ایمیل demoday@inif.ir ارسال کنند. بر اساس این 
گزارش، جذب استارت آپ یا طرح سرمایه پذیر حوزه تجهیزات پزشکی از طریق این فراخوان امکانپذیر است و با 

توجه به ظرفیت محدود برای حضور، اولویت با کسانی است که زودتر کاربرگ تکمیل شده را ارسال کنند. لازم به ذکر 
است صندوق نوآوری و شکوفایی ریاست جمهوری از سال ۱۳۹۸ در راستای ماموریت خود مبنی بر تامین مالی توسعه فناوری 

و به ویژه فناوری های پیشرفته و اولویت دار، در قالب برنامه »هم سرمایه گذاری« با صندوق های پژوهش و فناوری، سرمایه گذاری جسورانه در 
استارت آپ ها و طرح های سرمایه پذیر را آغاز کرده است.  دراین برنامه، استارت آپ ها و دارندگان طرح های سرمایه پذیر، طرح و مدل کسب وکار 
خود را به عاملان سرمایه گذاری صندوق نوآوری و شکوفایی معرفی می کنند. در صورتی که یکی از عاملان سرمایه گذاری صندوق، پس از ارزیابی و 
تایید طرح، تصمیم به سرمایه گذاری جسورانه روی آن طرح بگیرد، صندوق تا ۸۰ درصد سرمایه جسورانه مورد نیاز آن استارت آپ را تامین می کند.

می توان گفت استفاده از سیاست 
فضای باز در محیط کار برای 

صرفه جویی در مکان فیزیکی 
بسیار مهم و کاربردی است. خلاص 

شدن از یک دفتر خصوصی اغلب 
به معنای ایجاد فضایی برای داشتن 

ایستگاه های کاری بیشتر نسبت 
به چیزی است که پیش از آن تصور 

داشتید

،،
وب سایت آی بازاریابی

یادداشـــت
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آیا به عنوان رئیس و مدیر 
شــرکت باید میز خود را 
در فضای اصلی و عمومی 
و نزدیک دیگــر کارکنان 
قرار دهیــد یا باید فضایی 
اختصاصی در شرکت برای 
شما تعیین شده باشد. هر 
دو این حالات مزایا و معایبی برای شما 
دارد، و پاســخ صریح و ساده این است 
که باید پس از بررسی بر اساس شرایط 
شرکت خودتان در رابطه با آن تصمیم 

بگیرید.
زمانی که نوبت به سلسله مراتب سازمانی 
می رســد، کاملًا مشــخص است که 
شرکت ها و سازمان های کوچک عموماً 
دارای انعطاف پذیری بیشتری نسبت به 
شرکت های بزرگ تر هستند. اما نکته 
اینجاست که به هرحال هر شرکت و  یا 
تیمی نیاز به یک رهبر و یک مرجع دارد.

 این رابطــه باید به هرروی در شــیوه 
برنامه ریــزی و ســاختار ســازمانی 
کسب وکار کوچک شــما بازتاب پیدا 
کند. در ادامه به برخی از مزایا و معایب 
نشستن شما در کنار دیگر اعضای تیم 
ســازمانی خودتان یا داشــتن فضایی 
خصوصی اشاره می کنم تا بهتر برای کار 
خود تصمیم گیری کنید و درعین حالی 
که رئیس خوبی هســتید اعضای تیم 

خود را از نزدیک زیر نظر داشته باشید.

دفتر خصوصی
مزایا:

   سکوت و آرامش
اینکه بخواهید برای پاسخ دادن به هر 
تماس تلفنی که از بیرون برای شــما 
می رسد، برای فرار از سروصدای دفتر 
فرار کنیــد، خیلی آزاردهنده اســت. 
شما به عنوان یک مدیر نیاز به داشتن 
یک فضای شــخصی و خصوصی برای 
پاســخ دادن به تماس هــای مهم در 
آرامش دارید، همچنین داشــتن یک 
دفتر خصوصی به شــما اجازه می دهد 
تا تماس های محرمانه یا شخصی خود 
با هر کس از حســابدار و وکیل گرفته 
تا مشــتریان و بطور کلی فعالیت های 

مرتبط با فروش و بازاریابی را در فضایی 
خصوصی پیگیری کنید.

   حواس پرتی کمتر
اگر خیلی راحت با صدای محیط حواس 
شما پرت می شــود، داشتن یک دفتر 
خصوصی برای شــما یک باید حتمی 
اســت. این گونه از رد شــدن افراد از 
کنــار میز یــا ورود و خــروج دیگران 
از دفتر حواســتان پرت نمی شود. در 
فضای عمومی شــرکت ممکن است 
صحبت های شخصی و روزمره هم بین 
کارکنان در جریان باشد که با داشتن 
یک فضای اختصاصی از شــر آن ها در 

امان خواهید بود.
 

   حدومرز روشن
داشــتن یک دفتر خصوصی حدومرز 
فیزیکی مشخص و روشنی را بین شما و 
دیگر اعضای تیم ایجاد می کند، هرچند 
که ممکن اســت در نظر آن ها فردی 
سرد و خشک به نظر برسید؛ اما بدیهی 
اســت که آن ها باید به خوبی بدانند که 
شــما یکی از کارکنان عادی شــرکت 
نیســتید و رئیس آن ها هستید و نباید 
به هر دلیلی وقت شمارا بگیرند. چنین 
سدی به راحتی قدرت شــمارا در نظر 
آن ها افزایــش داده و به راحتی با یک 

دفتر مجزا قابل ایجاد شدن است.

معایب:
   دوری از اعضای تیم

طبیعتاً جدا شدن شــما از اعضای تیم 
خودتان در عین مزایــا، دارای معایبی 
هم هست که ازجمله می توان به فاصله 
ایجادشده و تأثیرگذاری روابط شما با 
آن ها اشــاره کرد. بنابراین اگر همواره 
به دنبال حفظ رابطــه نزدیک خود با 
اعضای تیم هستید، باید استفاده از یک 
فضای باز و عمومی را برای خود مدنظر 

داشته باشید.

   تأثیر بالقوه بر روی ارتباط دوسویه 
و معاشرت شما

با نشســتن در فضای محــدود دفتر 
خصوصی خودتان ممکن است فرصت 
مطلع شدن از برخی ارتباطات شخصی 
که بین اعضای تیم شما برقرار می شود 
را از دســت بدهید و این گونه می شود 
که مسائل و اخبار این چنینی بافاصله 
زمانی به شــما انتقال داده می شــود. 
ارتباطــات ســلیس و روان نیازمند به 
حداقل رســیدن این گونه موانع تا حد 
امکان است و اســتفاده از یک فضای 

خصوصی مطمئناً یــک مانع بزرگ در 
این راه به حساب می آید.

دفتر باز
مزایا:

   ارتباطات سلیس و روان
در تحقیقی کــه در ایــن رابطه انجام 
شده است، به خوبی این نتیجه حاصل 
مشخص شــده اســت کــه نزدیکی و 
مجاورت دفاتر کار بر کیفیت کار اعضا 
تیم تأثیر به سزایی می گذارد. به عنوان 
یک رهبر، شــما حتماً و حتمــاً باید 
مطلع باشــید که چه چیزی در محیط 
کسب وکار شما در جریان است و عموماً 
نباید در اکثــر مواقع خــود را از دیگر 
اعضای تیم کاری خود دور نگاه دارید. 
اگر همیشه با کارکنان خود احاطه شده 

باشــید، مطمئناً از مســائل و مواردی 
مطلع می شوید که در غیر این صورت 
از چشم شــما دورمانده یا دیر از آن ها 

مطلع می شوید.

   ارتباط دوسویه بهتر با اعضای تیم
طبیعی اســت که اگر همیشه در کنار 
اعضای تیــم کاری خود قرار داشــته 
باشید، به شما کمکی می شود تا ارتباط 
دوسویه بهتری با اعضای تیم کاری خود 
تشــکیل دهید. در این صورت نزدیک 
شــدن به راحت تر به نظر می رسد و در 
صورت رخداد مسائل خاص کارکنان 
راحت تر و با اطمینان خاطر بیشتر برای 
رفع مشکل یا همفکری به شما مراجعه 
می کنند. تنها بــه دلیل اینکه صحبت 
کردن با شما ساده تر است، به این معنا 

نیست شما باید بر سر قدرت شخصی 
خود با اعضای تیم سازش کنید.

   کاربردی برای صرفه جویی در فضا
درمجموع می توان گفت اســتفاده از 
سیاست فضای باز در محیط کار برای 
صرفه جویی در مکان فیزیکی بســیار 
مهم و کاربردی اســت. خلاص شدن 
از یک دفتــر خصوصی اغلب به معنای 
ایجاد فضایی برای داشتن ایستگاه های 
کاری بیشتر نسبت به چیزی است که 
پیش از آن تصور داشتید. فن آوری های 
مورداســتفاده برای اشــتراک گذاری 
از چاپگــر گرفتــه تــا فناوری هــای 
اشــتراک گذاری ابری مقولــه مفید 
دیگری است که در صورت تمایل شما 
حداقل رســاندن هزینه ها بسیار برای 

شما مفید فایده هستند.

معایب:
   عدم حفظ حریم خصوصی

موارد بسیار زیادی وجود دارد که شاید 
تمایلی به اطلاع داشتن اعضای تیم خود 
از موردنظر قرار دادن و بررسی آن توسط 
خودتان نداشته باشید. مثلًا صحبت ها 
و تعاملات شــما وکلا، حســابداران یا 
شرکای بالقوه، مطمئناً به عنوان مسائل 
محرمانه در حوزه کســب وکار مطرح 
هستند و شــما به عنوان یک مدیر نیاز 
به فضایی آرام و محرنامه برای مدیریت 
آن ها دارید. مطمئناً، مدیریت کردن و 
کســب نتیجه مطلوب از آن ها در یک 
فضای باز که همه به راحتی می توانند 

صحبت هــای دیگران پشــت تلفن را 
بشنوند، بسیار سخت و دشوار است.

   عدم وجود حدومرز روشن
در سیاســت فضای باز دفتری شــما 
به عنوان مدیر در کنــار دیگر اعضای 
تیم خود قرار خواهید داشت. طبیعی 
است که ممکن است برای ایجاد رابطه 
دوستانه با آن ها وسوسه شوید. اما این 
کار مطمئناً اشتباهی است که به شدت 
موجب کاسته شدن از قدرت و نفوذ شما 
در محیط کار می شود و در ادامه منجر به 
مشکلات جدی در محیط کار می شود.

 اگر تصور می کنید که همیشــه قرار 
گرفتن در کنار دیگر اعضای تیم کاری 
و حفظ موقعیت خودتان چالشی زیادی 
را برای شما ایجاد می کند، پس ترجیحاً 
از یک فضای خصوصی برای مدیریت 
کارهای خود اســتفاده کنید و با فراغ 
بال و آرامش به مدیریت آن ها بپردازید.

تا اینجا کار و با این توضیحات ارائه شده 
باید برای شــما کاملًا روشن شده باشد 
که طراحی فضای کار می تواند به شدت 
بر مکانیک و پویایی اعضای تیم شــما 
در کســب وکار کوچک شما اثربخش 
باشد. بنابراین ســعی کنید تا در مورد 
کار خودتان حتماً و حتماً تمامی مزایا 
و معایب مختلف داشتن دفتر خصوصی 
یا عدم داشــتن فضــای خصوصی را 
مدنظر قرار دهید و به راه حلی دســت 
پیدا کنید که به خوبی از اهداف کلیدی 
 کسب وکار شــما حمایت و پشتیبانی

 کند.

آیا اتاقِ جدا برای مدیر شرکت لازم است؟ 

قلمروی یک مدیر
آیا به عنوان رئیس و مدیر شــرکت باید میز خود را در فضای 
اصلی و عمومی و نزدیک دیگر کارکنان قرار دهید یا باید فضایی 
اختصاصی در شرکت برای شما تعیین شده باشد. هر دو این 
حالات مزایا و معایبی برای شما دارد، و پاسخ صریح و ساده این 
است که باید پس از بررسی بر اساس شرایط شرکت خودتان در 

رابطه با آن تصمیم بگیرید.

 نزدیکی و مجاورت 
دفاتر کار بر کیفیت کار 

اعضا تیم تأثیر به سزایی 
می گذارد. به عنوان 

یک رهبر، شما حتماً و 
حتماً باید مطلع باشید 
که چه چیزی در محیط 

کسب وکار شما در 
جریان است

پیش بینی 
کارشناسان از مسیر 

حرکت بازار سهام
بورس از دو هفته گذشــته بعد از 
مدت ها اصلاح بــه روند صعودی 
بازگشــت اما بازار در اواخر هفته 
گذشــته معاملات پرنوســانی را 
تجربه کرد و اکنون سهامداران در 
انتظار مشخص شدن هر چه زودتر 
مسیر اصلی شاخص بورس در بازار 

هستند.
بورس بعد از افت و نوســان های 
پرشــتابی که در چند وقت اخیر 
تجربه کرد در نهایــت از دو هفته 
گذشته از تب و تاب روند اصلاحی 
که منجر به نگرانی ســهامداران و 
تصمیم هیجانی آنها برای خروج از 
بازار شده بود، کاست و دوباره شاهد 
بازگشت رشــد به روند معاملات 

بازار بودیم.
با افزایش ســطح تقاضا در بازار و 
صعودی شــدن رونــد معاملات 
شــاخص بــورس، اعتمــاد بــه 
ســرمایه گذاران بــرای ورود 
سرمایه های خود به بازار بازگردانده 
شد، این موضوع توانست بازدهی 
بورس را به سایر بازارها که از در دو 
ماه گذشته با عقب ماندگی همراه 
شــده بود، نزدیک کند و همسو با 
آنها به مســیر افزایشی خود ادامه 

دهد.
کارشناسان معتقدند با وجود برخی 
از ریسک های ایجاد شده در بازار، 
از تعداد ســهامداران تازه واردی 
که به دلیل ترس از دســت دادن 
سرمایه های خود در بازار تصمیم 
به خروج هیجانــی در بازار گرفته 
بودند، کاسته شــده است که این 
موضوع زمینه کاهش نوسان های 
ایجاد شده و افزایش سودآوری در 

بازار را فراهم کرد.
در کنار کاهش خروج سهامداران 
از بازار، افزایش نرخ دلار نیز در روند 
صعودی بازار بی تاثیر نبوده است و 
به نظر می رسد با تحت تاثیر قرار 
گرفتن ســهام بنیادی و صادرات 
محور از بــازار ارز، روزهای بهتری 
در انتظار  بازار سرمایه و سهامداران 

حاضر در بازار باشد.
نکته ای کــه اکنون ذهــن اکثر 
فعالان حاضر در بــازار را به خود 
مشغول کرده، نوسان هایی است 
که با وجود افزایش نــرخ دلار در 
برخی از روزهای معاملاتی در بازار 
ایجاد می شود و مســیر بازار را از 
پیش بینی ها دور می کند، در این 
زمینه مسوولان حاضر در بازار اعلام 
کرده اند سهامداران سرمایه های 
در اختیــار خود را تا مــاه آبان به 
صورت نقد نگــه می دارند و بعد از 
آن نسبت به سرمایه گذاری در بازار 

تصمیم گیری خواهند کرد.
طبق گفته کارشناسان از ماه آبان 
و با مشخص شدن نتیجه انتخاباب 
ریاســت جمهوری آمریــکا بازار 
روزهای بهتری را تجربه می کند 
و می تواند تــا پایان ســال گوی 
سبقت را در میان دیگر بازارهای 

سرمایه گذاری برباید.
با وجــود چنیــن پیش بینی ها و 
صحبت هایی از سوی فعالان بازار، 
افت شــاخص بورس در روزهای 
پایان معاملاتی هفته گذشته، بار 
دیگر سهامداران را نگران کرد و به 
دلیل ترس از بازگشت دوباره اصلاح 
شاخص بورس تصمیم گیری برای 
این افراد جهت سرمایه گذاری در 
این بازار کمی دشوار شده است و در 
انتظار ارائه پیش بینی های دقیق 
تر از تعیین مسیر اصلی شاخص 

بورس در معاملات بازار هستند.

ایرنا
تحلیــل بورس

ISFAHAN
N E W S

مشاور رئیس بنیاد ملی نخبگان خبر داد:

زیست بوم صنایع خلاق 1000 تایی شد

تعداد شــرکت های خلاق به هزار رسید. همزمان با 
این اتفاق تابستان سال جاری بود که فراخوان جشن 
 هزاره شرکت های خلاق و جشنواره خلاق برتر منتشر

 شد.
 رویدادی که انتخاب و تقدیر از شرکت های خلاق برتر و استارت آپ های 
صنایع خلاق موفق و تجلیل از شتابدهنده ها و مراکز نوآوری را هدف قرار 

داده است.

به گزارش پایگاه اطلاع رســانی بنیاد ملی نخبگان؛ پرویز کرمی رییس 
شورای سیاستگذاری »جشن هزار شرکت خلاق« گفت: در کنار توجه 
به شکل گیری شرکت های دانش بنیان و توســعه آنها، معاونت علمی 
توسعه بخشی دیگری از شرکت ها که عمدتا در صنایع خلاق، فرهنگی 
 و خدمات نوین مبتنی بر فضای دیجیتال فعال هســتند را نیز پیگیری

 می کند.
مشاور معاون علمی و فناوری رییس جمهوری ادامه داد: از آنجا که ظرفیت 
بالایی میان این شرکت ها برای کارآفرینی و رونق اقتصادی وجود دارد، 
بنابراین گسترش فعالیت آنها موضوع مهمی است. در همین راستا برای 
تشویق شرکت های خلاق و گســترش فعالیت آنها »جشن هزار شرکت 

خلاق« برگزار می شود.
دبیر ســتاد فرهنگ ســازی اقتصاد دانش بنیان معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری همچنین بیان کرد: از زمان انتشار فراخوان تاکنون ۱۳۳ 
شرکت خلاق، ۳5 استارت آپ و ۳ شتابدهنده فعال در صنایع خلاق در این 

رویداد ثبت نام کرده اند.
کرمی با اشاره به اینکه ارزیابی طرح ها و فرم های ارسالی متقاضیان توسط داوران 
آغاز شده است، گفت: با توجه به شرایط موجود کشور از نظر شیوع گسترده ویروس 
کرونا، زمان برگزاری اختتامیه با حضور مسئولان کشــوری و برگزیدگان نهایی 

جشنواره اعلام می شود.
به گفته رییس مرکز ارتباطات و اطلاع رســانی معاونت علمی و فناوری ریاســت 

جمهوری، علاوه بر بخش های مسابقه ای و رقابتی، وبینارها و کارگاه های آموزشی 
مختلفی نیز در حاشیه این جشن سراســری برگزار شده است تا آخرین تحولات 
و پیشــرفت های حوزه فناوری های نــرم را به شــرکت کنندگان آموزش دهند و 

مشاوره های لازم در این بخش عرضه شود.
رئیس شورای سیاســتگذاری »جشن هزاره شــرکت خلاق« در ادامه گفت: این 
رویداد به دنبال شناســایی شــرکت های خلاق دارای محصولات برتر اســت تا 
با اختصاص بســته های حمایتی به آنها فعالیــت آنها را گســترش دهد. در این 
 صورت قرار گرفتن در مســیر تجاریســازی ایده ها و طرح ها برای آنها آســان تر 

می شود.
مشاور معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری با اشــاره به تنوع موضوعی ۱۰۰۰ 
شــرکت خلاق ثبت شــده در برنامه توسعه زیســت بوم شــرکت های خلاق، 
افزود: از هزار شــرکت خلاق ثبت شــده 5۱۹ شــرکت مربوط به حوزه کســب 
و کارهای دیجیتــال و فضای مجازی اســت. همچنین ۱۳۳ شــرکت در حوزه 
بازی، اســباب بازی و سرگرمی، ۸۸ شــرکت در حوزه صنایع دستی، گردشگری 
ومیراث فرهنگــی، ۹4 شــرکت در صنایع دیداری و شــنیداری، ۲۰ شــرکت 
در یادگیری، چاپ و نشــر و 5۷ شــرکت در حوزه طراحی و معماری مشــغول 
فعالیت هســتند. همچنین 4۱ شــرکت نیز در حــوزه گیاهــات دارویی و طب 
سنتی، ۷ شــرکت در حوزه هنرهای تجسمی و نمایشــی، ۲۶ شرکت در خدمات 
 زیرســاختی صنایع خلاق و ۱5 شــرکت ســایر صنایع خلاق و فرهنگی فعالیت 

می کنند.

بنیاد ملی نخبگان
گــــــزارش

استارت آپ
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